

ဣန္ဒြေကို စောင့်ထိန်းခြင်း၊ မှန်သောစကားကိုဆိုခြင်း၊ သီလကို ကောင်းစွာစောင့်ထိန်းခြင်းတို့သည် ကိလေသာ အညစ်အကြေးများ ကင်းစင်၍ သန့်ရှင်းစင်ကြယ်စေကြောင်း အကျင့်ကောင်းများဖြစ်သောကြောင့် ထိုတရားတို့နှင့် ပြည့်စုံအောင် အားထုတ်ရာ၏။
ယမကဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၀)

၁၃၇၅ ခုနှစ်၊ နယုန်လဆန်း ၆ ရက် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ မေ ၂၄ ရက်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ အတွဲ (၆၂)၊ အမှတ်(၂၃၂)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝလုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်မည်။
- ၂။ တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် ပြည်သူလူထုဟိုဟို ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အားလွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း (၇၅) ကြိမ်မြောက် စိန်ရတု တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ စာအောင် သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်သူမြတ်တို့အား အောင်လက်မှတ်နှင့် ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် မေ ၂၃

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန သာသနာရေးဦးစီးဌာနက ကြီးမှူးကျင်းပသော (၇၅) ကြိမ်မြောက် စိန်ရတုတိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲတွင် အောင်မြင်တော်မူကြသည့် သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်သူမြတ် ၁၅၅ ပါးတို့အား ချီးကျူးပူဇော်ပွဲနှင့် အောင်လက်မှတ် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲ မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ သီရိမင်္ဂလာကမ္ဘာ့အေးကုန်းမြေရှိ မဟာပါသာဏလိုဏ်ဂူသိမ်တော်ကြီး၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက အဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် သန့်လျင်မြို့ မင်းကျောင်း ပထမပြန်စာသင်တိုက် ဦးစီးပဓာနနာယကဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိက ဓဇ ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာဘိဝံသ အမျိုးပြုသော ဆရာတော်ကြီးများ၊ တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့၏ ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီးများ၊ တိပိဋက ဓမ္မာဏ္ဍာဂါရိက ဆရာတော်ကြီးများ၊ တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ဆရာတော်များ၊ တိပိဋကပုစ္ဆက ဆရာတော်များ၊ ကြီးကြပ်ရေးဆရာတော်များ၊ (၇၅) ကြိမ်မြောက် စိန်ရတု တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲတွင် အာဂုံသဘောရေးဖြေအောင်မြင်တော်မူကြသည့် သာသနာ့အာဇာနည်အရှင်သူမြတ်များ ကြွရောက်တော်မူကြပြီး

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ၀



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စစ်ကိုင်းမြို့ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ မင်းကွန်းတိပိဋက နိကာယကျောင်းတိုက်မှ ဆရာတော် အရှင်ဇောတိကလင်္ကာရ အား ဘွဲ့တံဆိပ်တော်နှင့် အောင်လက်မှတ် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

ယနေ့ ဖတ် စ ရာ

အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါ (MOCHA) ဖြတ်သန်း တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ရေးနှင့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများအား တပ်မတော် (၈) မှ စစ်ရေယာဉ်များဖြင့် ပို့ဆောင်

အလွန်အလွန်အားကောင်းသောဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါ (MOCHA) ဖြတ်သန်း တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများအား တပ်မတော် (၈) မှ လေယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ပို့ဆောင်

ကျောင်းအမြန်အပ်နှံစို့

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ကျောင်းအပ်နှံသူ မိဘပြည်သူ ကျောင်းသူကျောင်းသား၊ ဆရာ ဆရာမများ စည်းကားလှုပ်ရှား နေကြသည့် မြင်ကွင်းများကို တွေ့မြင်ရပြီဖြစ်သည်။ ကျောင်းအပ်နှံရေးသီတင်းပတ်ဖြစ်သော မေလ ၂၃ ရက်မှ မေလ ၃၁ ရက်နေ့အထိ ကလေးများ ကျောင်းအပ်နှံကြရေး အတွက် “ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးအားလုံး ပညာရေးမဝေးဖွဲ့ ကျောင်းအမြန်အပ်နှံစို့” ဟူသောဆောင်ပုဒ်ဖြင့် တိုက်တွန်း နှိုးဆော်ထားခြင်းဖြစ်ရာ မိမိတို့၏ ရင်သွေးကလေးများ ကျောင်းနေအရွယ်တွင် ရောက်ရှိနေပါက ကျောင်းအပ်နှံကြရန် တာဝန်ရှိသော မိဘအုပ်ထိန်းသူများ မဖြစ်မနေ မြန်မြန် ဆန်ဆန် ကျောင်းအပ်နှံပေးကြဖို့လိုအပ်သည်။ ပညာသင်ကြားခြင်း သည် ကလေးတို့၏ ဘဝရှေ့ရေးအတွက် အရေးအကြီးဆုံး လိုအပ်ချက်ဖြစ်သည်ကို မိဘတိုင်းက ရှိရင်းစွာ ရှုမြင်ကြရန် လိုပြီး နိုင်ငံရေးအမှောင်ပယောဂကြောင့် သားသမီးတို့ ပညာ ရေးဆုံးရှုံးမှုမဖြစ်စေရန်လည်း သတိပြုကြရမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်တွင် ပညာရေးအားနည်းခြင်းသည် လူစွမ်းအား အောင်းအမြစ် အားနည်းခြင်းပင်ဖြစ်သည့်အတွက် နိုင်ငံပွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ပညာရေးမြှင့်တင်မှုကို အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ မိမိတို့နိုင်ငံ လူဦးရေ၏ သုံးပုံတစ်ပုံခန့်မှာ အခြေခံပညာအလယ်တန်းနှင့် အောက် အဆင့်ရှိသူများ၊ ပညာမသင်ကြားခဲ့သူများဖြစ်ပြီး ပညာရေး အားနည်းခြင်း၏ အခြေခံအကြောင်းရင်းမှာ ဆင်းရဲမွဲတေမှု နှင့် ဆက်နွယ်နေသည်။ ထို့အပြင် ဒေသမတည်မငြိမ်ဖြစ်ခြင်း၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲပြီး ကျောင်းတက်ရန် ဝေးလံ ခြင်း၊ ဘာသာစကားအခက်အခဲခြင်း စသည့်အခြားအကြောင်း အရာများလည်း ပါဝင်နေသည်။ ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးငယ် တိုင်း (KG+9) (အခြေခံပညာအလယ်တန်းအဆင့်) ပြီးဆုံး သည့်အထိ ပညာသင်ကြားနိုင်ရန် ပညာရေးရည်မှန်းချက် ချမှတ်၍ နိုင်ငံတော်အစိုးရက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။ ကျောင်းသူကျောင်းသားတိုင်း အခြေခံပညာအလယ် တန်းအဆင့် ပြီးဆုံးသည့်အထိ မသင်မနေရ သင်ယူကာ ယင်းမှတစ်ဆင့် အခြေခံပညာအထက်တန်းနှင့် စက်မှု၊ စိုက်ပျိုး၊ မွေးမြူ စသောသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာများသို့ ဆက်လက်သင်ယူကြခြင်းဖြင့် မိမိတို့၏ ဘဝရှေ့ခရီးကို ကောင်းမွန်စွာ လျှောက်လှမ်းနိုင်ကြမည်ဖြစ်သည်။ သက်မွေး ဝမ်းကျောင်းပညာ (Vocational Training) မှ သင်ယူခဲ့သော ပညာရပ်များနှင့် နှိုင်းယှဉ်လျှင် ဝိသေသ ဝိသေသ တို့ပေါင်းစပ် ကာ ကြိုးပမ်းချမ်းသာကြသည့် သာဓကများစွာရှိနေရာ နိုင်ငံတော်က စီမံခန့်ခွဲပေးထားသည့် ပညာသင်ယူမှုအခွင့် အလမ်းများကို မလွတ်တမ်း ဆုတ်ကိုင်ရယူနိုင်ကြပါရန် အလေး အနက်တိုက်တွန်းလိုသည်။

အမျိုးသားပညာရည်မြှင့်တင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော် အစိုးရက ပညာသင်ကြားရေးကို ပထမဦးစားပေးအဖြစ် ဖော်ဆောင်လျက်ရှိရာတွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့များအနေဖြင့်လည်း ဒေသအလိုက် ပညာသင်ကြားရေးနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအားလုံး ပညာသင်ကြားနိုင်ရေး ဦးစားပေးအလေးထားဆောင်ရွက်ရန်၊ စာသင်ကျောင်းများ အားလုံး ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး အားပေးကူညီဆောင်ရွက် ကြရန်တို့ကိုလည်း နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲက မှာကြားထားရာ ပညာသင်နှစ်သစ်အစ ကျောင်းဖွင့်ရာသီတွင် ကျောင်းများ တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး၊ ကျောင်းတက်ရာခိုင်နှုန်းနှင့် တန်းစဉ် ကူးပြောင်းမှုနှုန်းများ ပိုမိုမြင့်မားလာရေးတို့အတွက် အလေး ထား ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်သည်။ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် ပညာရေးအခြေအနေကောင်းမွန် မြင့်မားလာသည်နှင့်အမျှ နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားပညာရည် မှာလည်း ပိုမိုမြင့်မားလာမည်ဖြစ်သည်။

ပညာရေးသည် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ တစ်ဦးချင်းစီ အတွက် ဘဝရည်မှန်းချက်များ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် အရည်အချင်းဖြစ်သလို နိုင်ငံပွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လည်း အထောက်အကူပြုနိုင်သည့် လိုအပ်ချက်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံ၏ ပညာရည်အဆင့်အတန်း မြင့်မားရေးအတွက် ကျောင်းနေအရွယ် ကျောင်းသူ ကျောင်းသားတိုင်း ကျောင်းအမြန်အပ်နှံနိုင်ကြရန် တာဝန်ရှိသူတိုင်းက ဝိုင်းဝန်း ဆောင်ရွက်ကြရမည်အကြောင်း။ ။

အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ၃တိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (၁၁)ကြိမ်မြောက် လုံခြုံရေးကိစ္စရပ်များဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများအစည်းအဝေးသို့တက်ရောက်ရန် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသို့ထွက်ခွာ

နေပြည်တော် မေ ၂၃

နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး၊ အမျိုးသား လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ၃တိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့သည် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း နိုင်ငံ လုံခြုံရေးကောင်စီ အတွင်း ရေးမှူး H.E.Mr. Nikolay Patrushev ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ရုရှားနိုင်ငံ မော်စကိုမြို့၌ မေ ၂၃ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ ကျင်းပမည့် (၁၁)ကြိမ်မြောက် လုံခြုံရေးကိစ္စ ရပ်များဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိ ကြီးများ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ရန် ယနေ့ညနေပိုင်း တွင် လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရန်ကုန် မြို့မှ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာသည်။



နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့ရုံး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ အမျိုးသား လုံခြုံရေးဆိုင်ရာအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စား လှယ်အဖွဲ့အား ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန တာဝန် ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင် နှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သတင်းစဉ်

လေကြောင်းနှင့် အကာသဆိုင်ရာပြခန်းဖွင့်ပွဲနှင့် ကမ္ဘာ့ပထမဆုံးအကာသယာဉ်မှူး ယူရိုဂါဂါရင်ရပ်တုလွှဲပြောင်းလက်ခံပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၂၃

သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာ ဦးစီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံလေကြောင်း နှင့် အကာသပညာတက္ကသိုလ် ရှိ လေကြောင်းနှင့် အကာသ ဆိုင်ရာ ပြခန်းဖွင့်ပွဲနှင့် ကမ္ဘာ့ ပထမဦးဆုံး အကာသယာဉ်မှူး ယူရိုဂါဂါရင်၏ ရုပ်တုလွှဲပြောင်း လက်ခံပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့

နံနက်ပိုင်းတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသ ကြီး မိတ္ထီလာမြို့ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ လေကြောင်းနှင့် အကာသပညာ တက္ကသိုလ်၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားသို့ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိန်းကျော်၊ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုး အောင်၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှား

နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး Dr. Nikolay Listopadov ၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ၊ သံရုံးအရာရှိများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြ သည်။ ဦးစွာ လေကြောင်းနှင့် အကာသဆိုင်ရာ ပြခန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် တိုင်းဒေသ ကြီး လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာ

ဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်ကျော် မင်းနှင့် သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာ ဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဒေါက်တာ စိုင်းကျော်နိုင်ဦး တို့က ဖဲကြီးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြ သည်။ ထို့နောက် ကမ္ဘာ့ပထမဆုံး အကာသယာဉ်မှူး ယူရိုဂါဂါရင် ရုပ်တုလွှဲပြောင်းလက်ခံပွဲ အခမ်း အနား ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် မြန်မာ နိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားနိုင်ငံသံအမတ် ကြီး Dr. Nikolay Listopadov တို့က အမှာစကား ပြောကြား ကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့် သံအမတ်ကြီးတို့က ကမ္ဘာ့ပထမဆုံး အကာသယာဉ် မှူး ယူရိုဂါဂါရင်ရုပ်တုကို စက် ခလုတ်နှိပ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ဘာသာပေါင်းစုံ ချစ်ကြည်ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့ (ဗဟို)က စားသုံးကုန်များ လှူဒါန်း

စစ်တွေ မေ ၂၃

မိုခါမုန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရသည့် ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့မှ ပြည်သူများသို့ မြန်မာနိုင်ငံ ဘာသာပေါင်းစုံ ချစ်ကြည် ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့(ဗဟို) မှ ဆက်နွယ်သောလုပ်ငန်းရှင် မိသားစုများဖြင့် စုပေါင်း၍ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ တာပေါလင် (မိုးကာစ)များကို လှူဒါန်းခဲ့ကြ သည်။ အဆိုပါ လှူဒါန်းမှုမှာ ၁၀ ဘီးကား ၁၆ စီးဖြင့် ဆန်အိတ်ပေါင်း ၃၁၉၃ အိတ်၊ ဆားပိဿာ ၁၅၀၊ ဆီပိဿာ ၆၅၀၊ တာပေါလင် (မိုးကာစ) အလိပ် ၅၀၀ တို့ ဖြစ်သည်။

စစ်တွေသို့ ထွက်ခွာမည့် ပစ္စည်းများတင်ဆောင်ရာ လှိုင်သာယာ မြို့နယ် စက်မှုဇုန်(၅)သို့ မေ ၂၂ ရက်က ဗဟို ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝဏ္ဏနှင့် အတွင်း ရေးမှူး ဦးအောင်မျိုးသန့်၊ ဦးဆောင်သော အလုပ်အမှုဆောင်များက သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ တင်ဝင်းလေး(ကြည့်မြင်တိုင်)



သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း အမှူးပြုသော ဧည့်ပရိသတ်များက တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲ ဩဝါဒစရိယအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတမြို့ မိုးကောင်းကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက အဘိဓဇေမဟာရဋ္ဌဂုရု၊ အဘိဓဇေအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဘဒ္ဒန္တ သုဓမ္မာစာရာဘိဝံသ မဟာထေရ်မြတ်ကြီးထံမှ ငါးပါးသီလ ခံယူဆောက်တည်ကြစဉ်။

○ ရှေ့ဖို့မှ

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း နှင့် ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာကျော်ထွန်း၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးကိုကို၊ ဦးမြင့်ကြိုင်နှင့် ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး သက်ပုံ၊ ရန်ကုန်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ဇော်ဟိန်းနှင့် ၎င်းတို့ ၏ ဇနီးများ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ၊



သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို သာသနာရေး ဆိုင်ရာများ လျှောက်ထားစဉ်။

ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက် ကြည့်ညှိကြသည်။

ငါးပါးသီလခံယူဆောက်တည်

ရှေးဦးစွာ တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲ ဩဝါဒစရိယအဖွဲ့ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတမြို့ မိုးကောင်းကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက အဘိဓဇ မဟာရဋ္ဌဂုရု၊ အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဘဒ္ဒန္တ သုဓမ္မာစာရာဘိဝံသ မဟာထေရ်မြတ်ကြီးထံမှ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း အမှူးပြုသော ဧည့်ပရိသတ်များက ငါးပါးသီလ ခံယူဆောက်တည်ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် သန့်လျင်မြို့ မင်းကျောင်း ပထမပြန်စာသင်တိုက် ဦးစီးပဓာနနာယက ဆရာ တော် အဂ္ဂပဟပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဓဇ ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာဘိဝံသက သာရဏီယ ဩဝါဒ ကထာကို ဖတ်ကြားချီးမြှင့်တော်မူသည်။

(နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုး တော်ဆောင်ဆရာတော်၏သာရဏီယဩဝါဒကထာ ကို စာမျက်နှာ - ၅ တွင် သီးခြားဖော်ပြထားပါသည်။) ယင်းနောက် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို က သာသနာရေးဆိုင်ရာများကိုလျှောက်ထားသည်။

ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

ထို့နောက် (၇၇) ကြိမ်မြောက် စိန်ရတု တိပိဋက ဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲတွင် အောင်မြင်တော်မူကြသည့် သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်မြတ်များအား ဘွဲ့တံဆိပ်တော်နှင့် အောင် လက်မှတ်များ ဆက်ကပ်ပြုရာ မူလအဘိဓမ္မိက အောင်မြင်တော်မူကြသည့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စစ်ကိုင်းမြို့ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ မင်းကွန်း တိပိဋက နိကာယကျောင်းတိုက်မှ ဆရာတော် အရှင်ဇောတိ ကာလင်္ကာရနှင့် အရှင်ဝါသဝါလင်္ကာရ တို့အား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း က ဘွဲ့တံဆိပ်တော်နှင့် အောင်လက်မှတ်တို့ကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

ဆက်လက်၍ မူလအဘိဓမ္မိက အောင်မြင် တော်မူကြသည့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ် တိပိဋကမဟာဂန္ဓဝင် နိကာယ် ကျောင်းတိုက်မှ အရှင်ဝိသုဒ္ဓါ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စစ်ကိုင်းမြို့ မိုးမိတ်ကုန်းမြေ မင်းကွန်း တိပိဋက နိကာယ်ကျောင်းတိုက်မှ အရှင်ဣန္ဒကာလင်္ကာရ နှင့် ဒီဃနိကာယကောဝိဒ အောင်မြင်တော်မူကြသည့် မိုးမိတ်ကုန်းမြေ မင်းကွန်း တိပိဋကနိကာယ်ကျောင်း တိုက်မှ အရှင်ဂန္ဓမာတို့အား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာ ကျော်ထွန်း က ဘွဲ့တံဆိပ်တော်နှင့် အောင်လက်မှတ်တို့ကို ဆက်ကပ် လှူဒါန်းသည်။

ထို့နောက် ဒီဃနိကာယကောဝိဒ ဘွဲ့တံဆိပ် တော်ရ သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်မြတ် နှစ်ပါး၊ ဒီဃ ဘာဏက ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်မြတ် ရှစ်ပါး၊ ဝိနယကောဝိဒ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ သာသနာ့အာဇာနည်အရှင်မြတ် ရှစ်ပါး၊ ဝိနယဓရ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်မြတ် ၃၇ ပါး၊ ဥဘတောဝိဘင်္ဂ ကောဝိဒဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ သာသနာ့အာဇာနည်အရှင်မြတ် ခုနစ်ပါး၊ ဥဘတောဝိ ဘင်္ဂဓရ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်မြတ် ၈၅ ပါးတို့အား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည့် ဦးကိုကို၊ ဦးမြင့်ကြိုင်နှင့် ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး သက်ပုံ၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ဇော်ဟိန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဘွဲ့တံဆိပ်တော်နှင့် အောင်လက်မှတ်များ အသီးသီး ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာ ကျော်ထွန်း မူလအဘိဓမ္မိက ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ် တိပိဋကမဟာဂန္ဓဝင် နိကာယ်ကျောင်းတိုက်မှ အရှင်ဝိသုဒ္ဓါ အား ဘွဲ့တံဆိပ်တော်နှင့် အောင်လက်မှတ် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို ဒီဃနိကာယကောဝိဒ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော်ထံ ဘွဲ့တံဆိပ် တော်နှင့် အောင်လက်မှတ် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

အနုမောဒနာတရားနာယူ

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌဆရာတော် မန္တလေးမြို့ မစိုးရိမ် တိုက်သစ် မဟာနာယကချုပ် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇဘဒ္ဒန္တကောသရာဘိဝံသ ထံမှ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် ဧည့်ပရိသတ်များက အနုမောဒနာတရား နာယူကြပြီး လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက် ရေစက်

သွန်းလောင်း အမွှပေးဝေကြကာ သံဃာတော်များ အား လှူဖြယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ကြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ နိုင်ငံ တော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာ ကျော်ထွန်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ စာမျက်နှာ ၄ သို့



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း ဒီဇယ်ကုန်ကုမ္ပဏီမှ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော်ထံ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်နှင့် အောင်လက်မှတ် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း ဒီဇယ်ကုန်ကုမ္ပဏီမှ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော်ထံ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်နှင့် အောင်လက်မှတ် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

စာမျက်နှာ ၃ မှ

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း) မှ တပ်မတော် အရာရှိကြီးများက တိပ်ငြိမ်ရေး တိပ်ငြိမ်ကောဇာဝိဒ ရွေးချယ်ရေး စာမေးပွဲတွင် အောင်မြင်တော်မူကြသည့် သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်သူမြတ်များအား ဆွမ်းဆန်စိမ်းနှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ လောင်းလှူကြသည်။

၁၅ ပါး အောင်မြင်တော်မူခဲ့

(၇၅) ကြိမ်မြောက် စိန်ရတု တိပ်ငြိမ်ရေး တိပ်ငြိမ်ကောဇာဝိဒ ရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲကြီးတွင် သတ္တန္တိပဋက ဒီဇယ်ကုန်ကုမ္ပဏီမှ အောင်မြင်တော်မူခဲ့သည့် သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်သူမြတ် သုံးပါး၊ ဒီဇယ်ကုန်ကုမ္ပဏီမှ အောင်မြင်တော်မူခဲ့သည့် သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်သူမြတ် ရှစ်ပါး၊ ဒီဇယ်ကုန်ကုမ္ပဏီမှ အောင်မြင်တော်မူခဲ့သည့် သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်သူမြတ် ခုနစ်ပါး၊ အဘိဓမ္မာပိဋက အဘိဓမ္မာ (ပထမပိုင်း) ငါးကျမ်းအာဂုံအောင် မူလအဘိဓမ္မာကတွဲရ သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်သူမြတ် လေးပါး၊ သတ္တန္တိပဋက ဒီဇယ်ကုန်ကုမ္ပဏီမှ အောင်မြင်တော်မူခဲ့သည့် သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်သူမြတ် ရှစ်ပါး၊ ဒီဇယ်ကုန်ကုမ္ပဏီမှ အောင်မြင်တော်မူခဲ့သည့် သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်သူမြတ် ၃၇ ပါး၊ ဒီဇယ်ကုန်ကုမ္ပဏီမှ အောင်မြင်တော်မူခဲ့သည့် သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်သူမြတ် ၈၅ ပါး စုစုပေါင်း ၁၅၅ ပါး အောင်မြင်တော်မူခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း၊ ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ တိပ်ငြိမ်ရေး တိပ်ငြိမ်ကောဇာဝိဒ ရွေးချယ်ရေး စာမေးပွဲတွင် အောင်မြင်တော်မူကြသည့် သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်သူမြတ်များအား ဆွမ်းဆန်စိမ်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ လောင်းလှူကြစဉ်။

သာသနာ့အကျိုးကို ဆက်လက်သယ်ပိုး

ယခု ကျင်းပပြီးခဲ့သည့် (၇၅) ကြိမ်မြောက် စိန်ရတု တိပ်ငြိမ်ရေး တိပ်ငြိမ်ကောဇာဝိဒ ရွေးချယ်

ရေး စာမေးပွဲအထိ (၇၅) နှစ်တာကာလအတွင်း တိပ်ငြိမ်ရေး ပိဋကတ်သုံးပုံ အာဂုံဆောင် သာသနာ့ ဆောင်ရွက် တော်မူလျက်ရှိကြောင်း သတင်း တိပ်ငြိမ်ရေး တိပ်ငြိမ်ကောဇာဝိဒဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ အာဇာနည် အရှင်သူမြတ် ခုနစ်ပါး ပေါ်ထွန်း ရရှိသည်။

သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်သူမြတ် ၁၅ ပါး၊ ခွဲပြီး သာသနာ့အကျိုးကို ဆက်လက်သယ်ပိုး သတင်းစဉ်

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအေးကျော် မိုခိုင်ကလေးမှန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် ဓာတ်အားခွဲခွဲနှင့် ဓာတ်အားလိုင်းများ ပြုပြင်ဆောင်ရွက်နေမှုများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် မေ ၂၃
လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးအေးကျော်သည် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယမန်နေ့တွင် အလွန်အလွန် အင်အားပြင်းထန်သော မိုခိုင်ကလေးမှန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီး ခဲ့သည့် ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့ ၆၆/၁၁ ကေစီ ဓာတ်အားခွဲရုံ အမှတ် (၁) နှင့် ၆၆/၁၁ ကေစီ အမှတ် (၂) ဆက်ရုံးကျ ဓာတ်အားခွဲရုံတို့အတွင်းရှိ ပြန်လည် ပြင်ဆင်နေမှုများနှင့် ဓာတ်အားလိုင်း များ ပြုပြင်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။



လမ်းတစ်လျှောက် ဖြန့်ဖြူးရေးဓာတ်အား လိုင်းများ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။
ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ၆၆/၁၁ကေစီ ဓာတ်အားခွဲရုံအမှတ် (၁)၊ Control Room နှင့် လေဘေးကြောင့်

ပျက်စီးသွားသည့် မီးစက်အဆောက် အအုံ စစ်တွေမြို့နယ် လျှပ်စစ်အင်ဂျင် နီယာရုံး ငွေလက်ခံကောင်တာနှင့် ခွဲရုံ ဝင်းအတွင်းရှိ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများ၊ ပစ္စည်း သိုလှောင်ရေး အဆောက်အအုံများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး အမြန်ဆုံး

ပြန်လည်ပြုပြင်နိုင်ရေး မှာကြားကာ ဝန်ထမ်းနှင့် မိသားစုများအား တွေ့ဆုံ အားပေးစကား ပြောကြားသည်။
မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ပြည်နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင် နီယာရုံး၌ အင်ဂျင်နီယာချုပ်၊ ပြည်နယ် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ၊ တက္ကသိုလ်တန်းမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးပြုလုပ်ပြီး ၆၆/၁၁ ကေစီ အမှတ် (၂) ဆက်ရုံးကျ ဓာတ်အားခွဲရုံ ဝင်းအတွင်းရှိ လေဘေးကြောင့် ပျက်စီး သွားသည့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများ အခြေ အနေ၊ ဓာတ်အားခွဲရုံ Switch Yard အတွင်း ပျက်စီးသွားသည့် ဓာတ်အားခွဲရုံ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ပြန်လည်ပြင်ဆင် နေမှု အခြေအနေနှင့် စစ်တွေလေဆိပ် လမ်းတစ်လျှောက်ရှိ ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူး ရေး လိုင်းများ ပြုပြင်ဆောင်ရွက်နေမှု

များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည့် များကို ဆောင်ရွက်ပေးသည်။ (ဝဲပုံ) ညနေပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ပြည်နယ် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံးတွင် အင်ဂျင်နီယာချုပ်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဒုတိယအင်ဂျင်နီယာချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး နှင့် ပြည်နယ် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံး များမှ လုပ်ငန်းလာရောက်ဆောင်ရွက် သော တာဝန်ရှိသူများကို တွေ့ဆုံ၍ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် မိုခိုင်တိုင်း ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့မှုများမှ ဓာတ်အားအမြန် ဆုံး ပိုလွှတ်ဖြန့်ဖြူးနိုင်ရေး၊ ဓာတ်အားခွဲရုံ များ၊ ဓာတ်အားပိုလွှတ်ရေးလိုင်းများနှင့် မြို့တွင်းဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလိုင်းများ ပြန်လည်ပြင်ဆင် တည်ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်းများ အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်သွား ရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

(၇၅) ကြိမ်မြောက် စိန်ရတု တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ချီးကျူးပူဇော်ပွဲအခမ်းအနား၌ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် သန့်လျင်မြို့ မင်းကျောင်း ပထမပြန်စာသင်တိုက် ဦးစီးပဓာနနာယကဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာဘိဝံသ (အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဇ) မိန့်ကြားတော်မူသော သာဓုဏီယသြဝါဒကထာ

(၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ နယုန်လဆန်း (၅) ရက်၊ (၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ မေလ ၂၃ ရက်၊ အင်္ဂါနေ့)

(၇၅) ကြိမ်မြောက် စိန်ရတု တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒရှေးချယ် ရေးစာမေးပွဲကြီးတွင် မူလအာဘိဓမ္မိက၊ ဒီဃဘာဏက၊ ဝိနယဓရ၊ ဥဘတောဝိဘင်္ဂကောဝိဒ စသည့် ခန်းခန်းအောင်ပွင့်ပန်းကို လန်းလန်း ရွှင်ရွှင် ပန်ဆင်ကြသည့် သာသနာ့အာဇာနည် အရှင်မြတ်များနှင့် တကွ သာသနာ့ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာ နိုင်ငံတော်အစိုးရ အမှူးပြုသည့် ဥပါသကာ ဥပါသိကာမအပေါင်း သူတော်ကောင်းတို့အား နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ကိုယ်စား အမှတ်ရဖွယ် အောက်မေ့ဖွယ်ရာဖြစ်သော သာဓုဏီယသြဝါဒစကား မြက်ကြားလိုပါသည် ဘုရား။



ယင်းဒေသနာတော်အရ မြတ်စွာဘုရားရှင်သည် သာသနာတော် တွင် ပိဋကတ်ကျမ်းဂန်များကို သင်အံ့ကျက်ဆောင်၍ ပရိယတ်ဘောင် အတွင်း ကြောက်ရွံ့ခြင်းကင်းကာ ရဲ့ဝံ့စွာဖြင့် သင်ကြားပို့ချ ဟောပြော နိုင်ပြီး သာသနာတော်အတွင်း ချင်းနင်းဝင်ရောက် ပေါ်ပေါက်ဖြစ် ရှိလာသည့် သူတစ်ပါး၏ မိစ္ဆာဝါဒများကိုလည်း သုတ်သင်ပယ်ရှင်း နှိမ်နင်းနိုင်သည့် အရည်အချင်းပြည့်စုံရဟန်းတော်များ ထင်ရှားဖြစ်ပေါ် လာစေလိုသော ဆန္ဒတော်မြတ် ရှိတော်မူသည်ကို ကြည်ညိုသိရှိ နိုင်ပါသည် ဘုရား။

သည် ဘုရား။ ဗုဒ္ဓမြတ်စွာ သာသနာတော်တွင် ဗဟုသုတ ဓမ္မဓရပုဂ္ဂိုလ် သက်သက်မျှသာ ဖြစ်စေလိုသည်မဟုတ်ဘဲ ဓမ္မာနုဓမ္မပဋိပန္နပုဂ္ဂိုလ် စစ်စစ်အဖြစ်ရောက်အောင် ကျင့်ဆောင်ကြိုးကုတ် အားထုတ်ကြ စေလိုသော ဆန္ဒတော်ရှိသည်ကိုလည်း မာရ်နတ်အား မိန့်ကြားတော် မူသော စကားအရပင် သိရှိနိုင်ပါသည် ဘုရား။ ထို့ကြောင့် အရှင်မြတ်တို့သည် မြတ်စွာဘုရားရှင်လိုလားအပ် သော ပုဂ္ဂိုလ်အမျိုးအစားတွင် ဓမ္မဓရအရည်အချင်းလောက်ဖြင့် ပါဝင်ရသော ပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ်သာ မရပ်တည်ကြဘဲ သင်ကြားအပ်ပြီးသော ပရိယတ်ထဲတွင် ပါရှိသည့် သီလ၊ သမာဓိ၊ ပညာ သိက္ခာသုံးပါးတို့ကို အရှင်မြတ်တို့ ခန္ဓာကိုယ်တွင် ပဋိပတ်အဖြစ်ဖြင့် ရောက်ရှိလာအောင် လုံ့လကြိုးကုတ် အားထုတ်တော်မူကြခြင်းဖြင့် မြတ်စွာဘုရားရှင် လိုလားအပ်သော ဓမ္မာနုဓမ္မပဋိပန္နပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် ပါဝင်ကြစေလို ပါသည် ဘုရား။

ထိုအခါ အရှင်မြတ်တို့သည် မြတ်စွာဘုရားရှင်လိုလားအပ် သော ပုဂ္ဂိုလ်အမျိုးအစားတွင် ဓမ္မဓရအရည်အချင်းလောက်ဖြင့် ပါဝင်ရသော ပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ်သာ မရပ်တည်ကြဘဲ သင်ကြားအပ်ပြီးသော ပရိယတ်ထဲတွင် ပါရှိသည့် သီလ၊ သမာဓိ၊ ပညာ သိက္ခာသုံးပါးတို့ကို အရှင်မြတ်တို့ ခန္ဓာကိုယ်တွင် ပဋိပတ်အဖြစ်ဖြင့် ရောက်ရှိလာအောင် လုံ့လကြိုးကုတ် အားထုတ်တော်မူကြခြင်းဖြင့် မြတ်စွာဘုရားရှင် လိုလားအပ်သော ဓမ္မာနုဓမ္မပဋိပန္နပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် ပါဝင်ကြစေလို ပါသည် ဘုရား။

မူကာ သတ္တသတ္တာဟစ်တော်ပြီးနောက် ဥရဝေလတော အစပါလ ညောင်ပင်ရင်း၌ သီတင်းသုံးစံနေတော်မူစဉ် စရိုက်ညိုဖျင်း မာရ်နတ် မင်းသည် “ပရိနိဗ္ဗာတ ဒါနိ တန္တန္တ ဘဂဝါ” အစပြောလျက် လောက ထိပ်တင် မြတ်စွာဘုရားရှင်ကို ပရိနိဗ္ဗာန်စံတော်မူရန် လျှောက်ထား ခဲ့ရာ မြတ်စွာဘုရားရှင်က- “နတာဝါပံ ပါဝိမ ပရိနိဗ္ဗာယိသာမိ၊ ယာဝ မေ ဘိက္ခူ န သာဝကာ ဘဝိသန္တိ ဝိယတ္တာ ဝိနိတာ” အစပြောလျက် ယုတ်မာစွာ လတ် ဟယ်မာရ်နတ်၊ ငါဘုရား၏ တပည့်ဖြစ်ကြသော ရဟန်းတို့သည် အထူးထူးသော အရာတို့၌ လိမ္မာမှုမရှိကြသေးသမျှ ဆုံးမအပ်ပြီး သည် မဖြစ်ကြသေးသမျှ၊ ရဲပြင်းမရှိသေးသမျှ၊ ပိဋကတ်သုံးပုံ ဟူသော ဘုရားဟော စကားတော်ကို များစွာမသင်ကြား မနာကြား အပ်သေးသမျှ၊ ပိဋကတ်သုံးပုံဟူသော တရားတော်ကို မဆောင်နိုင် သေးသမျှ၊ လောကုတ္တရာတရားကိုးပါးအားလျော်သော အကျင့်ကို မကျင့်နိုင်ကြသေးသမျှ၊ ဝိပဿနာဝိသုဒ္ဓိအကျင့်အားလျော်သော တရားများကို မကျင့်နိုင်သေးသမျှ၊ မိမိဆရာ (မြတ်စွာဘုရား) ၏ ဝါဒကို သင်ကြား၍ မဟောပြော မပို့ချ မသင်ပြနိုင်သေးသမျှ၊ မဝေဖန် နိုင်စေလျှင်ထင်ရှားအောင် မပြုလုပ်နိုင်သေးသမျှ ဖြစ်ပေါ်လာသည့် သူတစ်ပါးတို့ အယူဝါဒကို အကြောင်းနှင့်တကွသော စကားဖြင့် နှိမ်နင်းသည်မဟောတော်အောင် နှိမ်နင်း၍ မဟောပြောနိုင်သေးသမျှ ငါဘုရားပရိနိဗ္ဗာန်စံတော်မူသော (၈၇) တွင် လာရှိပါသည် ဘုရား။

ဓမ္မာနုဓမ္မပဋိပန္နပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် ရပ်တည်မှသာ အရှင်မြတ်တို့၏ ပရိယတ်သည်လည်း မွန်မြတ်လှသော နိဿရဏတ္ထပရိယတ္တိ ဖြစ်၍ ကြကာ သာသနာတော်သို့ ဝင်ရောက်ကြသော အမျိုးကောင်းသား ရဟန်းတော်မြတ်တို့၏ ရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်သော မဂ်ဖိုလ်နိဗ္ဗာန်ဟူသော အမြတ်ဆုံးအကျိုးကို ရရှိသုံးဆောင်ခံစားကြရမည် ဖြစ်ပါသည် ဘုရား။ သာသနာ့ဒါယကာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရအမှူးပြုသော ဥပါသကာ ဥပါသိကာမအပေါင်း သူတော်ကောင်း တို့ကလည်း ပရိယတ္တိဘက်မှာရာ ပဋိပတ္တိဘက်မှာပါ လေးပြာပစ္စယ ပြည့်ဝစေရန် ပြည့်လှပသော ဘေတနာ သဒ္ဓါတရားတို့ဖြင့် လေးစား ကော်ရော် ပူဇော်လှူဒါန်းလျက် အထက်တန်းကျသော သာသနာပြု ကုသိုလ်မှုများကို ဖွားဖျားအားထုတ် ပြုလုပ်နေကြသည်ကို အရှင်မြတ် တို့လည်း တွေ့မြင်နိုင်ပါသည် ဘုရား။

ဤသို့အရည်အချင်းပြည့်စုံရဟန်းတော်များ ထင်ရှားဖြစ်ပေါ်လာ မှသာ သာသနာတော်မြတ်ကြီး အရှည်ခံ၍ တည်တံ့မည် ဖြစ်ပါသည် ဘုရား။ (၇၅) ကြိမ်မြောက် စိန်ရတု တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရှေးချယ်ရေး စာမေးပွဲကြီးတွင် အောင်မြင်တော်မူကြသည့် အရှင်မြတ် တို့အနေဖြင့် ပထမဇယတ်တန်း၊ ပထမလတ်တန်း၊ ပထမကြီးတန်း၊ ဓမ္မာစရိယ စာချာတန်း စသည်တို့တွင် ဗုဒ္ဓမြတ်စွာဟောမိန့်မှာသည့် ပိဋကတ်ကျမ်းစာများကို အခြေခံအနေဖြင့် သုတ်၊ ဝိနည်း၊ အဘိဓမ္မာ တို့မှ ခြုံခြားသတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်အတိုင်း လေ့လာခဲ့ရသည့် အပြင် (၇၅) ကြိမ်မြောက် စိန်ရတု တိပိဋကဓရ တိပိဋကကောဝိဒ ရှေးချယ်ရေး စာမေးပွဲကြီးတွင် ပိဋကတ်ပုံဝက်ကိုသော်လည်းကောင်း၊ ပိဋကတ်တစ်ပုံကို သော်လည်းကောင်း၊ ပိဋကတ်နှစ်ပုံကို သော် လည်းကောင်း အာရုံအရ ကျက်မှတ်ပြန်ဆို အောင်မြင်တော်မူခြင်းသည် ဗုဒ္ဓမြတ်စွာ လိုလားတော်မူသည့် အရည်အချင်းရှိ ပုဂ္ဂိုလ်များတွင် ပါဝင်လျက်ရှိခြင်းကြောင့် အရှင်မြတ်တို့၏ အောင်မြင်မှုကို နိုင်ငံတော် သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့အနေဖြင့် ဝမ်းမြောက်နေမိ သာဓုခေါ်လျက် ရှိပါသည် ဘုရား။

၄၅ - ဝါကလပတ်လုံး မြတ်စွာဘုရားရှင် ဟောကြားတော်မူသော ပရိယတ္တိ တရားတော်များသည် လူ နတ် နိဗ္ဗာန် သုံးတန်သောချမ်းသာ ကို ပေးစွမ်းနိုင်သဖြင့် ထိုတရားတော်များ မဆိတ်သည့် မကွယ်ပျောက် ရလေအောင် ဆရာတော် သံဃာတော် အရှင်မြတ်များအနေဖြင့် ဆက်လက်၍ သင်ကြားပို့ချ ဟောပြောပေးတော်မူပြုဟု တိုက်တွန်းရင်း နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့၏ ကိုယ်စား တပည့်တော်၏ သာဓုဏီယသြဝါဒကထာကို နိဂုံးကမ္မတို အဆုံးသတ်အပ်ပါသည်။

အရှင်မြတ်တို့အနေဖြင့်လည်း “ငါတို့သည် မြတ်စွာဘုရားရှင် လိုလားအပ်သည့် ဗဟုသုတဓမ္မဓရ ပုဂ္ဂိုလ်အမျိုးအစားတွင် ပါဝင်လျက်ရှိကြပြီ” ဟု နှလုံးသွင်းကာ ဝမ်းမြောက်ကြရမည် ဖြစ်ပါ

ဘဒ္ဒန္တစန္ဒိမာဘိဝံသ အကျိုးတော်ဆောင် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်စိုး စစ်တွေကမ်းခြေပတ်လမ်း ပြန်လည်ပြုပြင်တည်ဆောက်ရေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်



နေပြည်တော် မေ ၂၃
သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်စိုးသည် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန် ရှိသူများနှင့်အတူ ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်း တွင် စစ်တွေမြို့ ကမ်းခြေပတ်လမ်း၌ လေမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် လမ်းနှင့် မြေထိန်းနံရံများ ပြိုကျကျစီးသွားမှု များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး အမြန်ဆုံး ပြန်လည်ပြုပြင် တည်ဆောက်နိုင်ရေး မှာကြားသည်။ (ဝဲပုံ)

ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် စစ်တွေမြို့ လမ်းမတော်တောင်ရပ်ကွက်၌ သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ကြီးဌာနက ရွေ့လျားရေးသန့်စင်ကား ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန် ရှိသူများနှင့်အတူ မရေကို စုပုံယသန့်စင် ပြီး ရပ်ကွက်နေပြည်သူများအား ရေဖြန့် ဝေပေးနေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ရွေ့လျားရေးသန့်စင် ကားများကို မင်းပြားမြို့သို့ တစ်စီး၊ ရသေ့ တောင်မြို့သို့ နှစ်စီး ပို့ဆောင်ပေးထား ပြီး Life Staw ရေသန့်စက်ငယ် ၅၀ ကို စစ်တွေ၊ ပေါက်တော၊ ရသေ့တောင်၊ ပုဏ္ဏားကျွန်း၊ ကျောက်တော်၊ မြောက်ဦး နှင့် မင်းပြားမြို့နယ်များသို့ ဖြန့်ဝေပေးပို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် စစ်တွေမြို့ပေါ်ရှိ ဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဦးစီးဌာနရုံးများသို့ သွားရောက်ကာ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာနှင့် ရုံးများ အမြန်ပြုပြင် ပြီးစီးရေးနှင့် ဝန်ထမ်းသက်သာချောင်ချိ ရေး ကိစ္စရပ်များကို ပြည့်ဆည်းဆောင် ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

လက်ပံတန်းမြို့၌ သန်းခေါင်စာရင်းယူနစ်များ ရေးဆွဲခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်

လက်ပံတန်း မေ ၂၃
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် လက်ပံတန်းမြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ် ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနရုံး၌ သန်းခေါင်စာရင်း ယူနစ်များ ရေးဆွဲ ခြင်းလုပ်ငန်းကို ယမန်နေ့ နံနက်၈ တော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ သန်းခေါင် စာရင်းကောက်ယူနိုင်ရေးအတွက် သန်းခေါင်စာရင်း ယူနစ်များ (Census Units) ရေးဆွဲခြင်းလုပ်ငန်းကို လက်ပံတန်းမြို့နယ် ဦးစီးမှူးရုံး လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး

ဦးကျော်စိုးမှီးနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ ပူးပေါင်း၍ မြို့ပေါ် (၄) ရပ်ကွက်၌ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ သာယာဝတီခရိုင်ဦးစီးမှူးရုံး၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဝင်းမြတ်ထွဋ်၊ လက်ပံတန်းမြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဘုန်းလှိုင် နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ လာရောက်ကြည့်ရှု၍ လိုအပ်ချက်များ မရှိမေ့ရေးအတွက် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ရဲမွန်တပ်မြို့ရှိ တပ်မတော်ကိုယ်ခံပညာနှင့် အားကစားသိပ္ပံ အားကစားရုံအတွင်း သင်တန်းသားများ တိုက်ကွမ်ဒို လေ့ကျင့်သင်ကြားနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ရဲမွန်တပ်မြို့ရှိ တပ်မတော်ကိုယ်ခံပညာနှင့်အားကစားသိပ္ပံသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်ရှိ တပ်မတော်အရိုးရောဂါ အထူးကုဆေးရုံကြီး(ခုတင်-၅၀၀) ၌ ဆေးရုံတက်ရောက်ဆေးကုသမှု ခံယူနေသူများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေး

နေပြည်တော် မတ် ၂၃
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းသည် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါ၍ ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရဲမွန်တပ်မြို့ရှိ တပ်မတော်ကိုယ်ခံပညာနှင့် အားကစားသိပ္ပံသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် တပ်မတော်အရိုးရောဂါ အထူးကုဆေးရုံကြီး (ခုတင်-၅၀၀)၌ ဆေးရုံတက်ရောက်ဆေးကုသမှု ခံယူလျက်ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအား ကြည့်ရှုအားပေးစကားပြောကြားသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း အားကစားရုံအတွင်း ခင်းကျင်းပြသထားသည့် အားကစားပစ္စည်းဆိုင်ရာ သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများကို ကြည့်ရှုစဉ်။

“ တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မှ စစ်သည်များကို အားကစားနှင့် ကိုယ်ခံပညာ အခြေခံသင်တန်းများ၊ အဆင့်မြင့်သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးခြင်းဖြင့် တပ်မတော်လက်ရွေးစင် အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာစေပြီး ထူးချွန်အားကစားသမားစစ်သည်များကို မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အဖြစ် မွေးထုတ်၍ နိုင်ငံတော်၏ အားကစားအဆင့်အတန်း မြင့်မားရေးကို အထောက်အကူပြုနိုင်ရမည်ဟူသည့် အချက်ကို အလေးထား အကောင်အထည်ဖော်ရန်လို ”

အားကစားအဆင့်အတန်း မြင့်မားရေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ရဲမွန်တပ်မြို့ရှိ တပ်မတော်ကိုယ်ခံပညာနှင့် အားကစားသိပ္ပံသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ ကျောင်းအုပ်ကြီးက ကျောင်းဌာနချုပ်ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမတွင် တပ်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းကြီး (၄)ရပ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု ဆိုင်ရာများနှင့် လေ့ကျင့်ရေးနှစ်အလိုက် သင်တန်း

များ ဖွင့်လှစ်သင်ကြား ပို့ချနေမှုဆိုင်ရာများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) က လမ်းညွှန်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ကျောင်းရည်မှန်းချက်တာဝန်ဖြစ်သော တပ်မတော်(ကြည်း)၊

ရေ၊ လေ)မှ စစ်သည်များကို အားကစားနှင့် ကိုယ်ခံပညာအခြေခံသင်တန်းများ၊ အဆင့်မြင့်သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးခြင်းဖြင့် တပ်မတော်လက်ရွေးစင် အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာစေပြီး ထူးချွန်အားကစားသမားစစ်သည်များကို မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အဖြစ် မွေးထုတ်၍ နိုင်ငံတော်၏ အားကစားအဆင့်အတန်း မြင့်မားရေးကို အထောက်အကူပြုနိုင်ရမည်ဟူသည့်အချက်ကို အလေးထား အကောင်အထည်ဖော်ရန်လိုကြောင်း။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ရဲမွန်တပ်မြို့ရှိ တပ်မတော်ကိုယ်ခံပညာနှင့် အားကစားသိပ္ပံ ဘောလုံးကွင်းအတွင်း သင်တန်းသားများ ဘောလုံးလေ့ကျင့်သင်ကြားနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

မြန်မာ့လက်ရွေးစင် ၄၁၂ ဦး မွေးထုတ်နိုင်ခဲ့ ကျောင်းစတင်ဖွင့်လှစ်သည့် ၁၉၉၇-၁၉၉၈ မှ ၂၀၂၀-၂၀၂၃ အထိ ကိုယ်ခံပညာနှင့် အားကစားသင်တန်း ၃၇ မျိုး ဖွင့်လှစ်ခဲ့ရာ ထူးချွန်အားကစားသမားအဖြစ် တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) လက်ရွေးစင်အပါအဝင် မြန်မာ့လက်ရွေးစင် ၄၁၂ ဦးတို့ကို မွေးထုတ်နိုင်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ကျောင်းအုပ်ကြီးအနေဖြင့်လည်း မိမိတာဝန်ထမ်းဆောင်ချိန်ကာလအတွင်း တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) လက်ရွေးစင်မှတစ်ဆင့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်နိုင်သည့် စာမျက်နှာ ၇ သို့

စာမျက်နှာ ၆ မှ

မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အားကစားသမားများ မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေရန်နှင့် မိမိကာလ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုကို မှတ်တမ်းထားရန်လိုကြောင်း၊ လက်ရွေးစင်များ မွေးထုတ်ရာတွင် နိုင်ငံတကာ Olympic အားကစားနည်းများကို သတ်မှတ်စည်းမျဉ်းနှင့် နည်းစနစ်ကျနစွာ တတ်မြောက်ကျွမ်းကျင်နေရန် အခြေခံကအစ အဆင့်မြင့်နည်းပညာအထိ လေ့ကျင့်နေရန်လိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုး မွေးမြူရေးနှင့်ပတ်သက်၍ နေ့စဉ်ပါ၊ မိုးစပါးများကို နိုင်ငံတော်မှ သတ်မှတ်ထားသည့် ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် နှိုင်း၊ မြေ၊ ရေ၊ နည်းပညာရှိပြီး အားလုံးပြည့်စုံ ကောင်းမွန်နေရန်လိုကြောင်း၊ မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များရရှိရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ မြေဆီမြေဩဇာ ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်လည်းလိုကြောင်း၊ အလားတူ စိုက်ပျိုးရေးအတွက် အဓိကလိုအပ်သည့် ရေသွင်း၊ ရေထုတ်မှန်ကန်မှုလည်းလိုကြောင်းနှင့် စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်များလည်း မှန်ကန်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်နိုင်မှသာလျှင် တစ်ဧကချင်းအထွက်နှုန်းများ တိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများတွင်လည်း မျိုးကောင်းမွန်ရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ မွေးမြူရေးစနစ်များနှင့် တိရစ္ဆာန်အစားအစာများ၊ ကာကွယ်ဆေးများကို လုံလောက်စွာ ကျွေးမွေးဖြည့်ဆည်းနိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ ကျောင်း၏ ရည်မှန်းချက်ကို အပြည့်အဝ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်အတွက် သန္နိန်နှင့် သင်တန်းသားစစ်သည်များအားလုံး လုံလောက်သော အာဟာရပြည့်ဝစွာ

ကျွေးမွေးနိုင်မှုသည် အဓိကကျသဖြင့် တပ်ပိုင်နှင့် တစ်ပိုင်တစ်နိုင် မွေးမြူရေးများကိုလည်း နိုင်ငံတော်၏ မူဝါဒနှင့်အညီ အောင်မြင်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ရန်လိုကြောင်း မှာကြားသည်။

ကြည့်ရှုအားပေး

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အားကစားရုံအတွင်း သင်တန်းသားများ၏ တိုက်ကွမ်ဒို၊ လက်ဝှေ့နှင့် ဘော်လီဘော လေ့ကျင့်နေမှုများ၊ ဘောလုံးကွင်းအတွင်း သင်တန်းသားများ လေ့ကျင့်သင်ကြားနေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးကာ ခင်းကျင်းပြသထားသည့် အားကစားပစ္စည်းဆိုင်ရာ သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများကို ကြည့်ရှုပြီး တာဝန်ရှိသူများအား လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။ ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တပ်မတော်အရိုးရောဂါအထူးကုဆေးရုံကြီး(ခုတင်-၅၀၀)သို့ ရောက်ရှိရာ ဆေးရုံအုပ်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဆေးရုံတွင် တက်ရောက်ဆေးကုသမှုခံယူလျက် ရှိသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည် မိသားစုများအား လိုက်လံ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း တပ်မတော်အရိုးရောဂါအထူးကုဆေးရုံကြီး (ခုတင်-၅၀၀)တွင် ဆေးကုသမှုခံယူနေသူတစ်ဦးအား အားပေးစကားပြောကြားကာ စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ်။

ကြည့်ရှု၍ တစ်ဦးချင်း၏ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုအခြေအနေများအား လိုက်လံမေးမြန်း အားပေးစကားပြောကြားကာ စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေး

ဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) သည် ဆေးရုံတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအတွက် ချီးမြှင့်ငွေများကို ပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ပိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တပ်နယ်များ၏ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် တပ်ရင်း / တပ်ဖွဲ့များအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း

နေပြည်တော် မေ ၂၃ ရခိုင်ပြည်နယ် ဘူးသီးတောင် မြို့နယ်၌ ရောက်ရှိနေသော ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ပိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေးသည် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဖုန်းမြတ်၊ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ထင်လတ်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါလျက် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ဘူးသီးတောင်တပ်နယ်ရှိ မုန်တိုင်းသင့်၍ ပျက်စီးခဲ့သော နယ်မြေခံ တပ်ရင်း/တပ်ဖွဲ့များရှိ အဆောက်အအုံများအား လိုက်လံ ကြည့်ရှုကာ ပြန်လည်ပြုပြင် တည်ဆောက်နိုင်ရေး မှာကြား

ခဲ့ပြီး အိမ်ထောင်သည်ရဲမေများ အား တွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားကာ စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) သည် အဆိုပါ တပ်နယ်တပ်ရင်းများ၌ မွေးမြူထားသည့် ဥစားကြက်မွေးမြူရေးခြံသို့ သွားရောက် ကြည့်ရှု၍ ဥနှုန်းများ သတ်မှတ်နှုန်းထား ပြန်လည်ပြည့်မီနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည်များ မှာကြားပြီး အိမ်ထောင်သည် လိုင်းများတွင် စိုက်ပျိုးထားသည့် မိသားစုများ၏ တစ်နိုင်တစ်ပိုင် စိုက်ခင်းများအား လိုက်လံ

ရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)နှင့်အဖွဲ့သည် ကျောက်တော်တပ်နယ်သို့ ရောက်ရှိရာ တာဝန်ရှိသူများမှ ကြိုဆိုကြသည်။ ထို့နောက် ကျောက်တော်တပ်နယ်ရှိ မုန်တိုင်းသင့်၍ ပျက်စီးခဲ့သော နယ်မြေခံ တပ်ရင်း/ တပ်ဖွဲ့များရှိ အဆောက်အအုံများအား လိုက်လံကြည့်ရှု၍ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်သွားရန် မှာကြားပြီး အိမ်ထောင်သည်ရဲမေများအား တွေ့ဆုံ၍ အားပေးစကားပြောကြားခဲ့ပြီး စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်သည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)နှင့်အဖွဲ့သည် ကျောက်တော်မြို့နယ်ရှိ မဟာမုန့်ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်၍ ပန်း၊ ရေချမ်း ကပ်လှူပြီး ဘက်စုံ ပြုပြင်ရန်အတွက် အလှူငွေများ လှူဒါန်းရာ ဂေါပကအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက လက်ခံရယူသည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)နှင့်အဖွဲ့သည် မြောက်ဦးတပ်နယ်သို့ ရောက်ရှိရာ တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုကြသည်။ ထို့နောက် မြောက်ဦးတပ်နယ်ရှိ မုန်တိုင်းသင့်၍ ပျက်စီးခဲ့သော နယ်မြေခံ တပ်ရင်း/တပ်ဖွဲ့များရှိ အဆောက်အအုံများအား လိုက်လံကြည့်ရှု၍ ပြန်လည်ပြုပြင်တည်ဆောက်ရေး

အတွက် လိုအပ်သည်များ မှာကြားပြီး အိမ်ထောင်သည်ရဲမေများအား တွေ့ဆုံ၍ အားပေးစကားပြောကြားကာ စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ နယ်မြေခံ လုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲသို့ ရောက်ရှိပြီး မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားခဲ့သည့် အဆောက်အအုံများအား လိုက်လံကြည့်ရှု၍ ပြန်လည်ပြုပြင် တည်ဆောက်နိုင်ရေး လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးခဲ့ပြီး မိသားစုဝင်များအား တွေ့ဆုံအားပေးစကားပြောကြားကာ စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) နှင့်အဖွဲ့သည် သင်တန်းကျောင်း အစည်းအဝေးခန်းမ၌ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားခဲ့သော အဆောက်အအုံများ ပြန်လည်ပြုပြင် တည်ဆောက်နိုင်ရေးနှင့် ပတ်သက်သည့် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ကျင်းပရာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဖုန်းမြတ်၊ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်၍ တက်ရောက်လာသူများက သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအလိုက် တင်ပြချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) က ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းနှင့်အဖွဲ့ စစ်တွေမြို့နယ်အတွင်း မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးမှုများပြန်လည်တည်ဆောက်ပြုပြင်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

စစ်တွေ မေ ၂၃

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းသည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်းတို့နှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စစ်တွေတက္ကသိုလ်သို့ ရောက်ရှိကြပြီး မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် အပျက်အစီးများရှင်းလင်းပြီးစီးမှုနှင့် စာသင်ဆောင်များ အစိုးရ မိုးခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ စစ်တွေတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းက စာသင်ကျောင်းများ မဖွင့်လှစ်မီ ဦးစားပေးပြုပြင်ရန်လိုအပ်သည့် စာသင်ဆောင်များကို အချိန်မီ ပြီးစီးအောင် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် ကျောင်းဖွင့်ချိန်တွင် သင်ကြားသင်ယူမှုလုပ်ငန်းများ ပုံမှန်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ကြိုတင်စီမံဆောင်ရွက်သွားရန် မှာကြားပြီး လိုအပ်ချက်များကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းနှင့်အဖွဲ့ ဒါးပိုင်ယာယီဘေလီတံတား တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

အသုံးပြုသွားလာနိုင်ရန် ယာယီဘေလီတံတား တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တံတားဦးစီးဌာနက မေ ၁၆ ရက်မှစ၍ တည်ဆောက်ရေးပစ္စည်းများ စုဆောင်းခြင်းကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မေ ၁၈ ရက်မှစ၍ သဲချောင်းတံတားကို ပေ ၁၄၀ အရှည်၊ ယာဉ်/ကုန် ခံနိုင်ဝန် ၁၆ တန်၊ နှစ်လွှာတစ်ထပ် ဘေလီတံတားအဖြစ် လည်းကောင်း၊

ကုလားတန် ၄၅ ၅၆ ရေယာဉ် သုံးစီးဖြင့် စစ်တွေမြို့ မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင် မောင်တော်ကြီးဆိပ်ခံ တံတားမှ စတင်ထွက်ခွာမှုကို သွားရောက်ကြည့်ရှုသည်။

လက်ဝယ်အရောက် ဖြန့်ဝေပေးသွားမည်

ကုလားတန် ၄ ရေယာဉ်သည် တည်ဆောက်ရေးပစ္စည်းနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း စုစုပေါင်း ၁၉၈ ဒသမ ၇ တန် တင်ဆောင်ပြီး ကျောက်တော်နှင့် ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့တို့သို့ လည်းကောင်း၊ ကုလားတန် ၅ ရေယာဉ်သည် တည်ဆောက်ရေးပစ္စည်းနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း စုစုပေါင်း ၁၉၅ ဒသမ ၆ တန် တင်ဆောင်ပြီး ရေသုတောင်နှင့် မောင်တော်မြို့တို့သို့ လည်းကောင်း၊ ကုလားတန် ၆ ရေယာဉ်သည် တည်ဆောက်ရေးပစ္စည်းနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း စုစုပေါင်း ၂၄၈ ဒသမ ၉၃ တန် တင်ဆောင်၍ ပေါက်တော၊ မြောက်ဦး၊ မင်းပြားနှင့် မြေပုံမြို့တို့သို့လည်းကောင်း သွားရောက်၍ ဒေသခံပြည်သူများ လက်ဝယ်အရောက် ဖြန့်ဝေပေးသွားမည် ဖြစ်သည်။

ညနေပိုင်းတွင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းနှင့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်တို့သည် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၌ ကျင်းပသည့် သဘာဝဘေး ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်သည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ

အစည်းအဝေးတွင် ကော်မတီအလိုက် တာဝန်ရှိသူများက စားရေရိက္ခာများ လက်ခံရရှိမှုနှင့် ထောက်ပံ့ပြီးစီးမှု၊ လျှပ်စစ်၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ သောက်သုံးရေ၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေ

အနေနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် လုပ်ငန်းအစီအမံများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး လိုအပ်ချက်များကို အကြံပြုပြည့်စွက်ဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့နောက် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းက ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ မြန်မြန်ဆန်ဆန် အကောင်အထည်ဖော် ပြီးစီးနိုင်ရေးအတွက် လူအင်အား၊ စက်ယန္တရားအင်အားနှင့် အခြား လိုအပ်ချက်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး အစည်းအဝေးကို ရပ်သိမ်းလိုက်သည်။

မိုခါမုန်တိုင်း ဘေးအန္တရာယ်မကျရောက်မီ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းတွင် ဆက်သွယ်ရေးအော်ပရေတာလေးခု၏ မိုဘိုင်းစခန်း ၁၂၃၃ စခန်းရှိသည့်အနက် ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း “မိုခါ” ကြောင့် မိုဘိုင်းစခန်း ၉၄၀ စခန်း ဆက်သွယ်မှု ပြတ်တောက်ခဲ့ရာ ဆက်သွယ်မှုပြန်လည်ရရှိစေရေးအတွက် ချွတ်ယွင်းပြတ်တောက်ခဲ့သည့် မြေပေါ်/ မြေအောက် ဗိုင်းဘာကော့ဘယ်လ် ဆက်ကြောင်းများ၊ မိုဘိုင်းစခန်းဆက်ကြောင်းများနှင့် မြို့တွင်းကော့ဘယ်လ်ကွန်ရက်များ ပြန်လည်ပြုပြင်ခြင်း၊ ပျက်စီးသွားသော မိုဘိုင်းဆက်သွယ်ရေးစခန်းများ ပြန်လည်ပြုပြင်ခြင်း စသည့်လုပ်ငန်းများကို ဒေသခံနှင့် အခြားတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ လာရောက်သည့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ထမ်း စုစုပေါင်းအင်အား ၄၀၀ ကျော်ဖြင့် ပြန်လည်ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့အထိ မိုဘိုင်းစခန်း စုစုပေါင်း ၆၄၀ စခန်း ပြန်လည်ပြုပြင်နိုင်ခဲ့သောကြောင့် မိုဘိုင်းစခန်း စုစုပေါင်း ၉၇၆ စခန်း ရာခိုင်နှုန်းအားဖြင့် ၇၉ ဒသမ ၁၆ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဆက်သွယ်ရေးဝန်ဆောင်မှုများ ပြန်လည်ပေးနိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းနှင့်အဖွဲ့ တည်ဆောက်ရေးပစ္စည်းများနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ တင်ဆောင်ထားသည့် ကုလားတန်ရေယာဉ်များ မောင်တော်ကြီးဆိပ်ခံတံတားမှ စတင်ထွက်ခွာမှုကို ကြည့်ရှုစဉ်။

ယာယီသွားလာရေး လွယ်ကူ

ထို့နောက် မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်ချိန်တွင် ဒီရေမြင့်တက်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သော စစ်တွေ-ပလ္လင်ပြင်လမ်းပေါ်ရှိ သဲချောင်းတံတားနေရာ၌ ဒေသခံပြည်သူများ ယာယီသွားလာရေး လွယ်ကူစေရန် အစားထိုးဆောင်ရွက်ထားသည့် နှစ်လွှာတစ်ထပ် ဘေလီတံတား တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ တာဝန်ရှိသူများက ယာယီဘေလီတံတား တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုနှင့် တံတားအသစ် ထပ်မံတည်ဆောက်သွားမည့်အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ဆက်လက်၍ မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်ချိန်တွင် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သော ဒါးပိုင်တံတားနေရာ၌ ဒေသခံပြည်သူများ ယာယီသွားလာရေးလွယ်ကူစေရန် အစားထိုးဆောင်ရွက်ထားသည့် တစ်လွှာတစ်ထပ် ဘေလီတံတားတည်ဆောက်ပြီးစီးမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

အဆိုပါတံတားများသည် မေ ၁၄ ရက်က တိုက်ခတ်ခဲ့သည့် မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် တံတားများဖြစ်ပြီး ဒေသခံပြည်သူလူထု၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးနှင့် စီးပွားရေးကိစ္စများ လွယ်ကူစွာလျင်မြန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး

ဒါးပိုင်တံတားကို ပေ ၆၀ အရှည်၊ ယာဉ်/ကုန် ခံနိုင်ဝန် ၁၆ တန်၊ တစ်လွှာတစ်ထပ် ဘေလီတံတားအဖြစ် လည်းကောင်း တည်ဆောက်ခဲ့ရာ မေ ၂၂ ရက်တွင် တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့သဖြင့် လူနှင့်ယာဉ်များ ပုံမှန်အခြေအနေအတိုင်း ဖြတ်သန်းသွားလာနိုင်ပြီ ဖြစ်သည်။

အဆိုပါတံတားများ တည်ရှိသည့် စစ်တွေ-ပလ္လင်ပြင်လမ်းသည် Class(A) အဆင့် ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း တစ်လမ်းဖြစ်ပြီး စစ်တွေတက္ကသိုလ်နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများသို့သွားသည့် အဓိကလမ်းတစ်လမ်းဖြစ်သည်။ ယင်းလမ်းပိုင်းတွင် IDP Camp များတည်ရှိပြီး ပလ္လင်ပြင်ကျေးရွာအထိ ကျေးရွာပေါင်းကိုးရွာကို ဖြတ်သန်းဖောက်လုပ်ထားသောလမ်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါတံတားများ တည်ဆောက်ပြီးစီးခြင်းကြောင့် ကျေးရွာကိုးရွာရှိ ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့် စစ်တွေမြို့သို့ အချိန်မရွေးအလွယ်တကူ သွားလာနိုင်မည်ဖြစ်သည့်အပြင် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ လွယ်ကူလျင်မြန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မည် ဖြစ်သည်။

မွန်လှပိုင်းတွင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်းနှင့်အဖွဲ့သည် တည်ဆောက်ရေးပစ္စည်းများနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ တင်ဆောင်ထားသည့်



အစားထိုးတည်ဆောက်ထားသည့် သဲချောင်းယာယီဘေလီတံတားပေါ်တွင် ဒေသခံပြည်သူများ ဖြတ်သန်းသွားလာမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း အာရှမီဒီယာ ထိပ်သီးညီလာခံသို့ တက်ရောက်

သတင်းမီဒီယာကဏ္ဍပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများတွင် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို တက်တက်ကြွကြွဖြင့်ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်

ဘာလီ မေ ၂၃
(၁၈) ကြိမ်မြောက် အာရှမီဒီယာထိပ်သီး ညီလာခံ (18th Asia Media Summit) ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ ဒန်ပါဆာမြို့(ဘာလီ)ရှိ Grand Hyatt Hotel မှ Ballroom ၌ ကျင်းပရာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တက်ရောက်ပြီး ပါဝင်ဆွေးနွေးသည်။

နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြား ရေးဦးစွာ 18th Asia Media Summit ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပရာ အင်ဒိုနီးရှား သမ္မတနိုင်ငံ ဒုတိယသမ္မတ မာရွတ်အမင် (H.E.K.H Ma' Ruf Amin)၊ အာရှ-ပစိဖိတ် ရုပ်သံလွှင့်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဗဟိုဌာန (Asia-Pacific Institute for Broadcasting Development -AIBD) ညွှန်ကြားရေးမှူး Ms.Philomena Gnanapragasam ၊ အင်ဒိုနီးရှားရုပ်မြင် သံကြားနှင့် အသံလွှင့်ဌာန (TVRI) President Director Mr. Iman Brotoseno ၊

ကုလသမဂ္ဂ အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးကော်မရှင် (UNE-SCAP) အမှုဆောင်အတွင်းရေးမှူးနှင့် ကုလသမဂ္ဂ ပတ်ဝန်းကျင်အတွင်းရေးမှူးချုပ် H.E Armida Salsiah Alisjahbana၊ အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ် H.E Dr. Kao Kim Hourm နှင့် AIBD ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Razal Giovanni Aportadera Jr. တို့က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားကြသည်။ ထို့နောက် ထိပ်သီးညီလာခံ၏ ဝန်ကြီးအဆင့်ဆွေးနွေးပွဲကို ကိုဗစ်-၁၉ အလွန် စီးပွားရေးပြန်လည်ထူထောင်ရေးဌာန ဝန်ကြီးဌာန၏အခန်းကဏ္ဍ (Role of Media in Economic Recovery) ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီး H.E Dr. Kheiu Kanharith၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ပြန်ကြားရေးနှင့် ရုပ်သံလွှင့်ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး H.E Dr. Hasan Mahmud ၊ ဆာမိုအေနိုင်ငံ ဆက်သွယ်ရေး၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး H.E Toelupe Poumulinuku Onesemo နှင့် ဖိဂျီသမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်ရုံး ဒုတိယ ဝန်ကြီး H.E Sakiusa Tubuna တို့က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသွားအဖြစ် တက်ရောက်ဆွေးနွေးကြသည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး မြန်မာနိုင်ငံတွင် Vaccination



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း (၁၈) ကြိမ်မြောက် အာရှမီဒီယာထိပ်သီး ညီလာခံဖွင့်ပွဲတွင် ဆွေးနွေးပြောကြားစဉ်။

Management Information System ကို ရေးဆွဲပြီး ပြည်သူများ၏ ကာကွယ်ဆေးထိုးမှတ်တမ်းပြုစု၍ စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးလုပ်ငန်း စီမံခန့်ခွဲမှု သတင်းအချက်အလက်စနစ်ဖြင့် ရောဂါကို ထိန်းချုပ်ကာကွယ်ခြင်း၊ အသိပညာ ပေးလုပ်ငန်းများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့ရသော အသေးစားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အမြန်ပြန်လည် လည်ပတ်နိုင်ရေးအတွက် သီးခြားရန်ပုံငွေ ထူထောင်၍ အတိုးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ချေးငွေများ စီမံထုတ်ချေးပေးခဲ့ပြီး ယင်းသို့ ထောက်ပံ့မှုအခြေအနေများကို အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ အများပြည်သူထံသို့ ပြန်ကြား ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့ကြောင်း။

အထူးသဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါ ကြောင့် စီးပွားရေးထိခိုက်မှုများ ပြန်လည် ကုစားနိုင်ရေးအတွက် ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင် စာနယ်ဇင်းနှင့် မီဒီယာကဏ္ဍမှ ထိခိုက်မှုအများဆုံးဖြစ်ခဲ့သည့် လုပ်ငန်းများအတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ချေးငွေများ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ထုတ်ချေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ပြုလဲခဲ့ရသည့် ပုဂ္ဂလိကမီဒီယာများ ပြန်လည် ဦးမော့လာစေရေးအတွက် လိုအပ်သည့်များ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်

ရန် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနတွင် မီဒီယာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန အသစ်ကို မကြာမီက ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်ရောဂါကို အတိုင်းအတာ တစ်ခုအထိ ထိန်းချုပ်ထားနိုင်ခဲ့ပြီး စီးပွားရေး ပြန်လည်ဖွံ့ဖြိုးစေရေး ကနဦး အစီအစဉ်များကိုလည်း စတင်ဆောင်ရွက် နေပါကြောင်း။

အသိပညာပေးမှုများအချိန်မီထုတ်ပြန် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် ပြည်သူလူထု စိတ်ဝင်စားမှုများသည့် ရုပ်ရှင်အကယ်ဒမီ ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲကိုသို့ နိုင်ငံတော်အဆင့် အခမ်းအနားများကို အခက်အခဲများကြားမှ ကိုဗစ်-၁၉ မတိုင်မီ ကာလများကကဲ့သို့ စည်စည်ကားကား၊ အောင်အောင်မြင်မြင်၊ ပျော်ရွှင်ချင် ဖြစ်အောင် တာဝန်ယူစီစဉ်ကျင်းပနိုင် ခဲ့ပါကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့် မေ ၁၄ ရက် တွင် အလွန်အလွန်အားကောင်းသည့် ဆိုင်ကလွန်းမုန်တိုင်း (Severe Cyclonic Storm) "မိုခါ" (MOCHA) သည် မြန်မာနိုင်ငံ ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်းဒေသ၊ စစ်တွေမြို့ အနီးမှ အမြင့်ဆုံးလေတိုက်နှုန်း တစ်နာရီလျှင် ၁၃၅ မိုင်နှုန်းဖြင့် ဖြတ်ကျော် ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ မုန်တိုင်းဝင်ရောက်နိုင်ခြေရှိမှုကို ကြိုတင် တွက်ချက်သိရှိနိုင်ခဲ့ခြင်း၊ ထိခိုက်မှု အနည်းဆုံးဖြင့် မုန်တိုင်းအန္တရာယ်ကို အောင်မြင်စွာ ကျော်လွှားနိုင်ရန်အတွက် အစီအမံများဖြင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ခြင်း၊ နိုင်ငံပိုင်နှင့် ပုဂ္ဂလိကမီဒီယာများ၏ ထိရောက်သည့် အသိပညာပေးမှုများကို အချိန်မီထုတ်ပြန် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ခြင်းတို့ကြောင့် လူပေါင်းများစွာ၏ အသက်အန္တရာယ်များစွာကို ကယ်တင်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်းနှင့် သတင်းမီဒီယာကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တွင် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို တက်တက်ကြွကြွဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ၊ AIBD မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မီဒီယာကျွမ်းကျင်သူများ၊ မူဝါဒချမှတ်သူများနှင့် စိတ်ပါဝင်စားသူ ကိုယ်စားလှယ်ပေါင်း ၃၅၀ ခန့် တက်ရောက်ကြသည်။

ညပိုင်းတွင် 18th ASIA MEDIA SUMMIT 2023 ၏ AIBD မှ စီစဉ်သည့် ရုပ်သံအစီအစဉ်ပြိုင်ပွဲများ၌ အကောင်းဆုံး ရုပ်သံအစီအစဉ်ဆု (Best TV Programme Award) နှင့် အကောင်းဆုံး ရေဒီယိုအစီအစဉ်ဆု (Best Radio Programme Award) ရရှိကြသူများ၊ ခိုင်အဖွဲ့ဝင် အထူးဆု (Special Jury Award on TV Programme) ရရှိကြသူများနှင့် ရေရှည် တည်တံ့မှုနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းမှု ဆိုင်ရာ နည်းပညာဆု (Award for Sustainability & Green Technology Award) ရရှိကြသူများအား ဆုချီးမြှင့်ပွဲနှင့် အတူ ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲကို Grand Hyatt Hotel ရှိ ကမ်းခြေပန်းခြံတွင် ရိုးရာနှင့် ခေတ်ပေါ် အဆိုအကအတီးများဖြင့် ခမ်းနားစွာ စီစဉ်ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးလည်း ပါဝင်တက်ရောက်၍ ဆုချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

တင်ပြသည့်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်ဝင်ရောက် အာရှ-ပစိဖိတ် ရုပ်သံလွှင့်လုပ်ငန်း များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဗဟိုဌာန (AIBD) ကို UNESCO ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် မလေးရှား နိုင်ငံ၌ ၁၉၇၅ ခုနှစ်တွင် စတင်တည်ထောင် ခဲ့ပြီး လက်ရှိတွင် ဒေသတွင်းမှ တင်ပြသည့် အဖွဲ့ဝင် ၂၆ ဖွဲ့ နှင့် အာရှ ပစိဖိတ်ဥရောပ အာဖရိက၊ အာရှနှင့် မြောက်အမေရိက စသည့် ဒေသများမှ မီဒီယာအဖွဲ့အစည်း ပေါင်း ၅၀ ကျော် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား (MRTV) သည် အာရှ-ပစိဖိတ် ရုပ်သံလွှင့်လုပ်ငန်း များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဗဟိုဌာန (AIBD) သို့ တင်ပြသည့်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ၁၉၉၇ ခုနှစ် က ဝင်ရောက်၍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

အာရှသတင်းမီဒီယာ ထိပ်သီးအစည်း အဝေး (Asia Media Summit) ကို နှစ်စဉ် ကျင်းပလေ့ရှိရာ 14th Asia Media Summit အား ၂၀၁၇ ခုနှစ်က တရုတ်နိုင်ငံ ချင်း တောင်မြို့တွင်လည်းကောင်း၊ 15th Asia Media Summit အား ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ နယူးဒေလီမြို့၌လည်း ကောင်း၊ 16th Asia Media Summit အား ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဆီရမ်ပိုမြို့၌လည်းကောင်း၊ ကျင်းပခဲ့ရာမှ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်နှင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်များတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် ကျင်းပနိုင် ခဲ့ခြင်းမရှိခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် AIBD အခြေစိုက်သည့် မလေးရှားနိုင်ငံ ကွာလာလမ်ပူမြို့မှ အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် 17th Asia Media Summit ကို ကျင်းပခဲ့ပြီး ယခု ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် အင်ဒိုနီးရှား ရုပ်မြင် သံကြားနှင့် အသံလွှင့်ဌာန (TVRI) က (၁၈) ကြိမ်မြောက် အာရှမီဒီယာထိပ်သီး ညီလာခံ (18th Asia Media Summit) ကို အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

◆ မုန်တိုင်းဝင်ရောက်နိုင်ခြေရှိမှုကို ကြိုတင်တွက်ချက် သိရှိနိုင်ခြင်း၊ ထိခိုက်မှုအနည်းဆုံးဖြင့် မုန်တိုင်းအန္တရာယ်ကို အောင်မြင်စွာ ကျော်လွှားနိုင်ရန်အတွက် အစီအမံများဖြင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း၊ နိုင်ငံပိုင်နှင့် ပုဂ္ဂလိကမီဒီယာများ၏ ထိရောက် သည့် အသိပညာပေးမှုများကို အချိန်မီထုတ်ပြန် ဆောင်ရွက်နိုင် ခဲ့ခြင်းတို့ကြောင့် လူပေါင်းများစွာ၏ အသက်အန္တရာယ်များစွာကို ကယ်တင်နိုင်ခဲ့



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးသန်းဆွေထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးမစ္စတာ မုံခွန်းဝိစစ်စတန် မှန်တိုင်းသင့်ပြည်သူများအတွက် ထိုင်းနိုင်ငံမှပေးပို့သည့် အကူအညီပစ္စည်းများကို လွှဲပြောင်းပေးအပ်စဉ်။

မှန်တိုင်းသင့်ပြည်သူများအတွက် ထိုင်းနိုင်ငံမှပေးပို့သည့် အကူအညီပစ္စည်းများ ရောက်ရှိ

ရန်ကုန် မေ ၂၃
ထိုင်းနိုင်ငံရှိ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ၊ ထိုင်းကြက်ခြေနီအသင်း၊ ထိုင်း-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးအသင်းတို့က မိုခါမန်တိုင်းဘေးသင့်သူများအတွက် ပေးပို့ လှူဒါန်းသည့် ယာယီတံများ၊ အမှိုးအကာများ၊ ဆိုလာစီးအိမ်များ၊ ကယ်ဆယ်ရေးအိတ်များ၊ ဆေးစိမ် ခြင်ထောင်များ၊ ငါးသေတ္တာများနှင့် အသင့်စားခေါက်ဆွဲခြောက်များပါဝင်သော လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီ ပစ္စည်းများ သယ်ဆောင်လာသည့် ထိုင်းတော်ဝင်လေတပ်မှ C-130

လေယာဉ် နှစ်စင်းသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်လေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိသည်။
အဆိုပါ အကူအညီပစ္စည်းများကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေထံ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ မုံခွန်း ဝိစစ်စတန်က လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။
ထိုသို့လွှဲပြောင်းပေးအပ်ရာ နေရာသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့မှ လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးအောင်ဝင်းသိန်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်

ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဗဟိုဌာနနှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူ များ တက်ရောက်ကြသည်။
ထိုင်းနိုင်ငံရှိ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ၊ ထိုင်းကြက်ခြေနီအသင်း၊ ထိုင်း-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးအသင်းတို့က ပေးပို့လှူဒါန်းသည့် လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီပစ္စည်းများကို မိုခါမန်တိုင်းဒေသခံဒေသများရှိ ပြည်သူများ ထံ ဆက်လက်ပေးပို့ဖြန့်ဖြူးသွားမည် ဖြစ်သည်။
သတင်းစဉ်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး လပွတ္တာမြို့နယ်၌ တရားရုံးအဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ



လပွတ္တာ မေ ၂၃
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး လပွတ္တာမြို့နယ် တရားရုံး အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက လပွတ္တာမြို့နယ် (၃) မိုင်မြို့ (၁) ရပ်ကွက် ထင်းရှူးမြိုင်လမ်းနှင့် ပိတောက်လမ်း ထောင့်ရှိ အဆိုပါရုံး၌ ကျင်းပသည်။
အဆောက်အအုံသစ်ကို ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး တရား လွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးဝင်းမြင့်နှင့် လုံခြုံရေး နှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး မိုးမင်းနိုင်တို့ က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး မြို့နယ်တရားရုံး ဆိုင်းဘုတ်ကို တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က စက် ခလုတ်နှိပ်ဖွင့်လှစ်၍ အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်း ပေးကာ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။
ဆက်လက်၍ ကမ္ဘည်းမော်ကွန်းဆိုင်းဘုတ်ကို အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းပေးကြပြီး အခမ်း

အနားအစီအစဉ် ဒုတိယပိုင်းကို အဆိုပါရုံးရှိ အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ Royal Ayar Creative & Construction Co., Ltd မှ ဒါရိုက်တာ ဦးညီညီထွန်းက အဆောက်အအုံနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး အဆောက်အအုံနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် စာရွက်စာတမ်း များကို တာဝန်ရှိသူထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။
ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ်က တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တက်ရောက်လာကြသော ဧည့်သည်တော်များအား အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်လှစ်ခြင်း အထိမ်းအမှတ် ပစ္စည်းနှင့် အလယ်များပေးအပ်ကာ အဆောက်အအုံ သစ်အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။
ယနေ့ဖွင့်လှစ်သည့် လပွတ္တာမြို့နယ်တရားရုံး ပင်မအဆောက်အအုံသစ်မှာ အလျားပေ ၁၈၀ အနံ ပေ ၇၀ အကျယ်အဝန်းရှိပြီး RC နှစ်ထပ်အဆောက်အအုံ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ တိုင်းဒေသကြီး (ပြန်/ဆက်)

အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမှန်တိုင်း မိုခါ(MOCHA) ဖြတ်သန်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မှန်တိုင်းဒေသခံပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ရေးနှင့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများအား တပ်မတော်(ရှေ့)မှ စစ်ရေယာဉ်များဖြင့် ပို့ဆောင်

နေပြည်တော် မေ ၂၃
အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမှန်တိုင်း မိုခါ(MOCHA) ဖြတ်သန်း တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ် ပေါ်ခဲ့သော ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေ မြို့ရှိ မှန်တိုင်းဒေသခံပြည်သူများ အား လိုအပ်သောပစ္စည်းများ ကူညီထောက်ပံ့မှုများ ဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ရန် တပ်မတော်(ရှေ့)မှ ၅၆ မီတာ ကမ်းထိုးရေယာဉ် ပထမအစီးသည် မြန်မာ့သစ် လုပ်ငန်း(ရခိုင်ပြည်နယ်) သံတွဲ သစ်ထုတ်ရေးဒေသ တောင်ကုတ် နယ်ထဲနား တောင်ကွင်းသစ်ဆိပ်မှ

ကညင်ခွဲသား ၉၆၀၊ စကားဝဲခွဲသား ၆၇ ချောင်း စုစုပေါင်းကုန်တန်ချိန် ၁၁၄ ဒေသ ၆၀၂၂ တန်တို့ကို မေ ၂၂ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် တောင် ကုတ်ကမ်းထိုးရပ်၌ တင်ဆောင်၍ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် စစ်တွေမြို့ Essar တံတားသို့ ရောက်ရှိခဲ့ သည်။
ပြည်သူများထံ အမြန်ဆုံး ဖြန့်ဝေပေးသွားမည့် အလားတူ ၅၆ မီတာ ကမ်းထိုး ရေယာဉ်ဒုတိယအစီးသည် စစ် အင်ဂျင်နီယာ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး မှ တပ်ဖွဲ့ဝင် ရှစ်ဦး၊ ဆောက်လုပ် ရေးလုပ်ငန်းသုံးယာဉ် WA-320



WHEEL LOADER တစ်စီး၊ MI-2 EXCAVATOR သုံးစီး စုစုပေါင်း ကုန်တန်ချိန် ၃၅ တန်တို့ကို အင်မတန်ကမ်းထိုးရပ်၌ တင်ဆောင် ၍ ယနေ့ နေ့လယ်ပိုင်းတွင် စစ်တွေ မြို့သို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။
အဆိုပါ သယ်ဆောင်လာသည့် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံး ယာဉ် များ၊ ထောက်ပံ့ရေးနှင့် ကယ်ဆယ် ရေးပစ္စည်းများအား တာဝန်ရှိသူ များထံသို့ စနစ်တကျ လွှဲပြောင်း ပေးအပ်ခဲ့ပြီး မှန်တိုင်းဒေသခံ ပြည်သူများထံသို့ အမြန်ဆုံး ဖြန့်ဝေပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

နေပြည်တော်၌ ကျောင်းအပ်နှံရေးရက်သတ္တပတ် စတင်ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် မေ ၂၃
၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်အတွက် အခြေခံပညာ (အထက်တန်း၊ အလယ်တန်း၊ မူလတန်း) ကျောင်း များကို ဇွန် ၁ ရက်တွင် စတင် ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပြီး ကျောင်းအပ်နှံ ရေး ရက်သတ္တပတ်ကို မေ ၂၃ ရက် မှ မေ ၃၁ ရက်အထိ သတ်မှတ်ကာ ကျောင်းအပ်နှံရေး လုပ်ငန်းစဉ် များကို တစ်နိုင်လုံးအတိုင်း အတာဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်။



နေပြည်တော် အမှတ်(၅) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လာရောက် ကျောင်းအပ်နှံနေကြစဉ်။

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် အတွက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ “ကျောင်းနေအရွယ် ကလေး အားလုံး ပညာရေးမဝေးဖွဲ့ ကျောင်း အမြန်အပ်နှံစို့” ဆောင်ပုဒ်နှင့် အညီ နေပြည်တော်ကောင်စီ နယ်မြေအတွင်းရှိ အခြေခံပညာ ကျောင်းများတွင် ယနေ့ နံနက် ပိုင်းကစတင်၍ ကျောင်းအပ်နှံရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို စတင်ဆောင် ရွက်လျက်ရှိသည်။

၃၁ ရက်အထိဟာ ကျောင်းအပ်နှံ ရေး ရက်သတ္တပတ်လို့ သိရှိ ကတည်းက စတင်သိကတည်းက ပိုစတာတွေစိုက်ထူပြီး သန့်ရှင်း ရေးဆောင်ရွက်ပါတယ်။ ကျောင်း အပ်လက်ခံနိုင်ဖို့ စာသင်ခန်းတွေ ကိုလည်း ပြင်ဆင်တယ်။ စနစ်သစ် အတန်းက တိုးလာတဲ့အတွက် ကျောင်းအပ်နှံတဲ့အခါမှာလွယ်ကူ အောင် အတန်းလိုက် ဘာသာတဲ့ တွေကိုလည်း ကပ်ပေးထားပါ တယ်” ဟု ပြောသည်။

ရက်ဖြစ်သည့် ယနေ့ မူလတန်း၊ အလယ်တန်း၊ အထက်တန်း အတန်းအလိုက် ကျောင်း လာရောက် အပ်နှံကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ မိဘအုပ်ထိန်းသူများနှင့် စည်ကား လျက်ရှိသည်။

နေပြည်တော် ကောင်စီ နယ်မြေအတွင်းရှိ အမှတ်(၆) အခြေခံပညာ အထက်တန်း ကျောင်းမှ ကျောင်းအပ်ဆရာကြီး ဦးဝင်းနိုင်ကလည်း “ကျောင်းသား ကျောင်းသူတစ်ယောက် ကျောင်း အပ်နှံတာနဲ့ တစ်ပြိုင်နက် နိုင်ငံတော်က ထောက်ပံ့ထားတဲ့

မူလတန်းဆိုရင် ကျောင်းသုံး ဖတ်စာအုပ် တစ်စုံ၊ ဗလာစာအုပ် တစ်ဒါဇင်၊ ခဲတံနဲ့ အဖြူအစိမ်း ကျောင်းဝတ်စုံ၊ အလယ်တန်း၊ အထက်တန်းဆိုရင် ကျောင်းသုံး ဖတ်စာအုပ် တစ်စုံ၊ ဗလာစာအုပ် တစ်ဒါဇင်၊ ဘောပင်၊ ခဲတံတို့ကို ပေးနိုင်ဖို့အတွက် ပြင်ဆင်ရပါ တယ်။ ကျောင်းသားအားလုံးကို ပေးအပ်နိုင်အောင်လည်း ဆောင် ရွက်ထားပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ကျောင်းမှာ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က ကျောင်း သား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၁၅၈၀ ရှိပါတယ်။ ကျောင်းပြောင်းရွှေ့ က ၁၀၀ ခန့် ရှိတဲ့အတွက် အခု

ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၄၈၀ ရှိပါတယ်။ ဝင်ဆွဲအင်အားအရ တော့ နောက်ထပ် အတန်းခွဲတိုင်း မှာ ကျောင်းသားဦးရေ ၂၀ လောက် အထိ လက်ခံသွားနိုင်ဖို့ဆောင်ရွက် ထားပါတယ်။ အမှတ်(၆) အခြေခံ ပညာအထက်တန်းကျောင်း အနေ နဲ့ ကျောင်းအပ်နှံချိန်ကို မနက် ၈ နာရီကနေ ညနေ ၄ နာရီအထိ သတ်မှတ်ထားတယ်” ဟု ပြော သည်။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်မှ စတင်ကာ KG + 12 သင်ရိုးသစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် ခဲ့ပြီး ယခု ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တွင် Grade-9 နှင့် Grade-12 အတန်းများကို သင်ရိုးသစ်ဖြင့် သင်ကြားပို့ချမည် ဖြစ်သည်။

ကျောင်း ဥပမိရုပ်ကောင်းမွန် စေရန် ဆောင်ရွက်ထားခြင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး အတွက် အသိပေး၊ သတိပေး ဆိုင်းဘုတ်များ ထားရှိခြင်း၊ စာသင်ခန်းများအတွင်း၌ စာသင် ခုံများ စနစ်တကျ နေရာချထား ခြင်းတို့ဖြင့် ကျောင်းများ ပြန်လည် ဖွင့်လှစ်ချိန်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ သန့်ရှင်းသပ်ရပ်

စွာ ပညာသင်ကြားနိုင်ရန် စီမံ ဆောင်ရွက်ထားသည်ကိုလည်း တွေ့မြင်ရသည်။

ထို့ပြင်တာဝန်ထမ်းဆောင်နေ သော ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းလာရောက် အပ်နှံသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဘေးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းစေရေး အတွက်လည်း သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အလိုက် အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အစည်းများက လုံခြုံရေးဆောင် ရွက်ပေးလျက် ရှိသည့်အပြင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လုံခြုံ စိတ်ချချာဖြင့် ကျောင်းတက်၊ ကျောင်းဆင်း သွားလာနိုင်ရန် အတွက် ကျောင်းကြို၊ ပို့ယာဉ်များ ကိုလည်း စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေး ထားသည်။

နေပြည်တော် ကောင်စီ နယ်မြေအတွင်းရှိ အခြေခံပညာ ကျောင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာ ရေးကျောင်းနှင့် ကိုယ်ပိုင်ကျောင်း အသီးသီး၌ ယနေ့တွင် ကျောင်း အပ်နှံရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မူလတန်း အဆင့်၌ ၅၃၂၂ ဦး၊ အလယ်တန်း အဆင့်၌ ၁၅၅၀ ဦးနှင့် အထက် တန်းအဆင့်၌ ၇၇၄၀ ဦး စုစုပေါင်း ၇၄၉၉၄ ဦး လာရောက်အပ်နှံကြ ကြောင်း သိရသည်။

သန့်မင်း၊ စာတံပုံ-ကိုထိန်

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်အတွက် မြို့နယ်အချို့ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ ကျောင်းအပ်နှံမှု စတင်လက်ခံ

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်(ကျောင်းအပ်နှံရေးသီတင်းပတ်)အဖြစ် မေ ၂၃ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ မူလတန်းမှ အထက်တန်းအထိ ကျောင်းအပ်နှံ၊ လက်ခံခြင်းကို မေ ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် စတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက သက်ဆိုင်ရာအတန်းများအလိုက် လာရောက်ကျောင်းအပ်နှံလျက်ရှိသည်။



မန္တလေးမြို့ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းတစ်ကျောင်း၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကျောင်းအပ်လက်ခံနေစဉ်။
ခေတံပုံ-Ai(Mdy)



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်မြို့နယ်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်း တစ်ကျောင်း၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကျောင်းအပ်လက်ခံနေစဉ်။
ကိုဆက်(ပြန်/ဆက်)



တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး သရက်ချောင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံ ပညာကျောင်း တစ်ကျောင်း၌ ကျောင်းအပ်လက်ခံနေစဉ်။
ပြည့်ဖြိုးပိုင်(သရက်ချောင်း)



ရမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ဓနုကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ပင်းတယ်မြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်း တစ်ကျောင်း၌ ကျောင်းအပ်လက်ခံနေစဉ်။
ရဲထက်ဦး(ပြန်/ဆက်)



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်း တစ်ကျောင်း၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ လာရောက် ကျောင်းအပ်နှံနေကြစဉ်။
ချမ်းသာ (မိတ္ထီလာ)



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဗဟန်းမြို့နယ် အခြေခံပညာကျောင်း တစ်ကျောင်း၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ကျောင်းအပ်လက်ခံ နေစဉ်။
စန္ဒာမိုး

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး အတည်ပြုခန့်ထားခြင်းနှင့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး ခန့်ထားခြင်း

၁။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ မွေးမြူရေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ သန်းနိုင်ထွန်း ကို အစမ်းခန့်ကာလ (၁) နှစ်ပြည့်မြောက်သည့် နေ့မှစ၍ အတည်ပြုခန့်ထားလိုက်သည်။

၂။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်စိုး ကို ယင်းဦးစီးဌာန၏ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်အဖြစ် တာဝန်ဝတ္တရားများကို စတင်ဆောင်ရွက်သည့်နေ့မှစ၍ အစမ်းခန့်ထားလိုက်သည်။

မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်သင့် ပြည်သူများ ထောက်ပံ့ကူညီနိုင်ရန် ရန်ပုံငွေ ပဒေသာကပွဲ ပြုလုပ်ရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

ရန်ကုန် မေ ၂၃

မိုခါမုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများကို ထောက်ပံ့ကူညီနိုင်ရန်အတွက် ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘာဝ အစည်းအရုံးများ ပူးပေါင်း၍ ရန်ပုံငွေပဒေသာကပွဲ ပြုလုပ်နိုင်ရေးလုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးအေးကို မေ ၂၃ ရက်က မြန်မာနိုင်ငံ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး ရုပ်ရှင်ရုံခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။ (အောက်ပုံ)

ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးအေးသို့ ရုပ်ရှင်အစည်းအရုံးနာယကများ၊ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့များ၊ ဂီတအစည်းအရုံးနှင့် သဘာဝအစည်းအရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားသည့်ပြည်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံရုပ်ရှင်အစည်းအရုံး ဥက္ကဋ္ဌက အမှာစကားပြောကြားရာ တွင် ရန်ပုံငွေပဒေသာကပွဲကို ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘာဝ ပူးပေါင်း၍ လာမည့် ဇွန် (၂၊ ၃၊ ၄) ရက်များတွင် အမျိုးသားဇာတ်ရုံ(ရန်ကုန်)၌ ကပြ ဖျော်ဖြေမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဖျော်ဖြေကော်မတီ၊ အလှူငွေလက်ခံရေးအဖွဲ့နှင့် မြန်မာ့အလင်းကော်မတီ၊ ကြိုဆိုနေရာချထားရေးကော်မတီ စသည်ဖြင့် ကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မီဒီယာများကလည်း ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ဖြစ်အောင် တစ်ဖက်တစ်လမ်းက ကူညီပေးစေလိုကြောင်း၊ နေ့ရက်အလိုက် ကပြဖျော်ဖြေမည့် အစီအစဉ် မူကြမ်းကို ပြုစုထားပါကြောင်း၊ အားလုံးက ဝိုင်းဝန်းကူညီပေးကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာသူများက သိလိုသည်များကို မေးမြန်းရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ဖြေကြားပေးခဲ့ပြီး လိုအပ်သည်များကို ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



မြန်မာ (နေပြည်တော်) - တရုတ် (လင်ချန်း) စီးပွားရေးကုန်စည်ပြပွဲ နေပြည်တော်၌ ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် မေ ၂၃

တရုတ် (လင်ချန်း) စီးပွားရေးကုန်စည်ပြပွဲကို နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန (၂) ၌ မေ ၂၅ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ လေးရက်ကြာ ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည်။

ပြပွဲတွင် တရုတ်နိုင်ငံမှ ကော်ဖီနှင့် လက်ဖက်ခြောက်၊ မက္ကဒေးဗီးယား၊ အသင့်စားစားသောက်ကုန်များ၊ ဆိုလာစွမ်းအင်ပစ္စည်းများ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ၊ မီးဖိုချောင်သုံးနှင့် အခြားလူအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများအပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံမှ မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပစ္စည်းများ၊ ဒေသထွက်ကုန်များနှင့် MSME ထုတ်ကုန်များ ပါဝင်ပြသမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

သတင်းစဉ်

တည်ထောင်ခွင့်ပြုပြီး နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခွင့် ဆက်လက်လျှောက်ထားလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မေ ၂၃

နိုင်ငံရေးပါတီ တည်ထောင်လိုသူများက ယင်းတို့တည်ထောင်လိုသော ပါတီအမည်ကိုဖော်ပြ၍ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ လျှောက်ထားလျက်ရှိကြရာ ယနေ့အထိ ပါတီတည်ထောင်ခွင့်လျှောက်ထားလာသည့်အဖွဲ့ ၁၃ ဖွဲ့ရှိပြီး ယင်းသို့လျှောက်ထားသည့် အဖွဲ့များအနက် နိုင်ငံရေးပါတီ ၅ ပါတီကို တည်ထောင်ခွင့်ပြုပြီး ဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါ တည်ထောင်ခွင့်ပြုပြီး နိုင်ငံရေးပါတီ ၅ ပါတီအနက် ဒီမိုကရက်တစ်အင်အားစု လောဘာပါတီက ပါတီတည်ထောင်ခွင့်ပြုသည့် နေ့ရက်မှစ၍ ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်း နည်းဥပဒေ ၇ နှင့်အညီ ကော်မရှင်သို့ ယနေ့တွင် နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာခြင်းဖြစ်သည်။ တည်ထောင်ခွင့်ပြုခဲ့သည့် နိုင်ငံရေးပါတီ ၅ ပါတီသည် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုရန် လျှောက်ထားပြီးဖြစ်၍ အဆိုပါ ပါတီများကို မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ဆက်လက်စိစစ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

၁။ နေပြည်တော်၊ ဇေယျာသီရိခရိုင်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ အောင်သာယာ ရပ်ကွက်၊ နှင်းဆီလမ်းနှင့် ၂၁ လမ်းထောင့်၊ အိမ်အမှတ် (၂၆၁) တွင် ပါတီရုံးချုပ်တည်ရှိသော ပြည်ထောင်စုတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေး ပါတီ (Union Development Party) က နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်း ဥပဒေ ပုဒ်မ ၅ အရ နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုရန် ၁၉-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ယင်းသို့ လျှောက်ထားရာတွင် ပါတီအမည်၊ အလံနှင့် တံဆိပ်တို့ကို ဖော်ပြပါ အတိုင်း အသုံးပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြလာပါသည်။

၂။ ယင်းအဖွဲ့အစည်းက အသုံးပြုမည့် ပါတီအမည်၊ အလံနှင့် တံဆိပ်တို့ကို ကန့်ကွက်လိုက် ယခုကြေညာသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်း နည်းဥပဒေ ၁၄ (ဃ) အရ အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ (Union Development Party) ၏ အလံပုံစံ



ပြည်ထောင်စုတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ (Union Development Party) ၏ တံဆိပ်ပုံစံ



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

၁။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ချမ်းသာရွှေပြည်အိမ်ရာ၊ (၁၀) ရပ်ကွက်၊ မြို့တော် (၂)လမ်း၊ အမှတ်(၈/၁၀) တွင် ပါတီရုံးချုပ်တည်ရှိသော မြန်မာနိုင်ငံတောင်သူလယ်သမားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ (Myanmar Farmers' Development Party) က ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် ဆက်လက်တည်ထောင်မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုရန် လျှောက်ထားချက်အရ ယင်းပါတီက အသုံးပြုမည့် ပါတီအမည်၊ အလံနှင့် တံဆိပ်တို့ကို ဖော်ပြပြီး အများပြည်သူ ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ၁၈-၃-၂၀၂၃ ရက်နေ့ နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများတွင် ထည့်သွင်းကြော်ငြာခဲ့ပါသည်။

၂။ ယင်းအဖွဲ့အစည်းက အသုံးပြုမည့် ပါတီအလံနှင့် တံဆိပ်တို့ကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က စိစစ်ရာတွင် နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေ ပုဒ်မ ၈ (က)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် ညီညွတ်မှုမရှိကြောင်း တွေ့ရှိရသဖြင့် ပြန်လည်ပြင်ဆင်စေခဲ့ပါသည်။

၃။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မြန်မာနိုင်ငံတောင်သူလယ်သမားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ (Myanmar Farmers' Development Party) က ပြင်ဆင်တင်ပြလာသည့် ဖော်ပြပါ ပါတီအလံနှင့် တံဆိပ်တို့ကို ကန့်ကွက်လိုက် ယခုကြေညာသည့်နေ့မှစ၍ (၇) ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း နိုင်ငံရေးပါတီများ မှတ်ပုံတင်ခြင်း နည်းဥပဒေ ၁၄ (ဃ) အရ အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတောင်သူလယ်သမားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ (Myanmar Farmers' Development Party) ၏ အလံပုံစံ



မြန်မာနိုင်ငံတောင်သူလယ်သမားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ (Myanmar Farmers' Development Party) ၏ တံဆိပ်ပုံစံ



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်

၂၃-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့ထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ စာမျက်နှာ (၁၄) တွင် ပါရှိသည့် “အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန (အစား) အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန” ဟုလည်းကောင်း၊ “အလုပ်သမားဥပဒေစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန (အစား) အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမားဥပဒေစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန” ဟုလည်းကောင်း ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်။

အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ဆိုင်ကလုနီးမုန်တိုင်းမိုခါ တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့်ဒေသများ၌ ဒေသအလိုက် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးသူများက သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် မေ ၂၃

နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် ဆိုင်ကလုနီးမုန်တိုင်းမိုခါ တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် ဒေသများကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၁၁ အရ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်သော ဒေသများအဖြစ်ကြေညာချက်များ ထုတ်ပြန်၍ ယင်းဒေသများအဖြစ်ကြေညာချက်များပါ ဒေသများတွင် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဒေသအလိုက် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများကို ခန့်အပ်တာဝန်ပေးထားပြီးဖြစ်သည်။

ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်

ထိုသို့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ်ထား ရှိရာ ယနေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်ဖြူမြို့နယ်သို့ ရောက်ရှိနေသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး လူအေးသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ဆိုင်ကလုနီးမုန်တိုင်း မိုခါတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများရှိသည့် စာသင်ကျောင်းများနှင့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၌ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုအား သွားရောက်လှည့်လည် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး သံဃာတော်များကို လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများနှင့် နဝကမ္မ အလှူငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

အလားတူ မောင်တောခရိုင် ဘူးသီးတောင်မြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အေးဝင်းသည် ဘူးသီးတောင်မြို့ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမတွင် မြို့နယ်အဆင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီအဖွဲ့များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့များ တွေ့ဆုံ၍ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့မှုအခြေအနေများနှင့် မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအတွက် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများ ပြန်ဝေထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရေး ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြပြီး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ (အောက်ပုံ)

ထို့အတူ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ရသေ့တောင်မြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ ဗိုလ်ချုပ် အောင်မျိုးထွန်းသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ လေးကန်ကျေးရွာအုပ်စုအား စားရေးရိက္ခာနှင့် အဝတ်အထည်ပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခြင်းနှင့် ရေသန့်ဖြန့်ဝေနေမှုများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုပြီး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

အလားတူ သံတွဲမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဗိုလ်ချုပ်စိုးနိုင်ဦးသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ မုန်တိုင်း



တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးသွားခဲ့သည့် ဌာနဆိုင်ရာ အဆောက်အဦများကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ အမြန်ဆုံး ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုဆောင်ရွက်ပေး

ထို့အတူ မြောက်ဦးခရိုင် မြေပုံမြို့နယ်သို့ ရောက်ရှိနေသော ဗိုလ်မှူးချုပ် ကျော်ကျော်စိုးသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း (သဲတန်း)နှင့် (မြေပုံ)တို့၌ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များက စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ မာန်အောင်မြို့နယ်သို့ ရောက်ရှိနေသော ဗိုလ်မှူးချုပ် ကျော်ကျော်စိုးသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် စာသင်ကျောင်းများကို ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ရန်ပုံငွေမှ ထောက်ပံ့လှူဒါန်းသော အမိုးသွပ်ပြားများကို သွားရောက်ထောက်ပံ့လှူဒါန်းပြီး မာန်အောင်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံတွင် ဆေးကုသရေးအဖွဲ့က ဒေသခံပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

အလားတူ ရခိုင်ပြည်နယ် တီးတိန်မြို့သို့ ရောက်ရှိ

နေသော ဗိုလ်မှူးချုပ် ဝင်းကိုကိုသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် ဆောင်ပီးကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းအတွက် အမိုးသွပ်ပြားကို သွားရောက်ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပြီး အဆိုပါမြို့ဗဟိုသာသနာပြုကျောင်းတိုက်သို့ သွားရောက်၍ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ စသည့်လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။ မတူစီမြို့သို့ရောက်ရှိနေသော ဗိုလ်မှူးချုပ် ခင်မောင်အေးသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ထေရဝါဒတောင်တန်းသာသနာပြုဗဟိုကျောင်းတိုက်သို့ သွားရောက်၍ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ စသည့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများအား ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

ထို့အတူ မောင်တောမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ဗိုလ်မှူးချုပ် တင်ဆွေသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် မောင်တောမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာများမှ စာသင်ကျောင်းများ၊ လူနေအိမ်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ အဆောက်အဦများ ပျက်စီးနေမှုအခြေအနေများနှင့် လူဖိုးခေါင် ယာယီနေရာ ချထားရေးစခန်းသို့ သွားရောက်၍ မုန်တိုင်းဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့မှု အခြေအနေများကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ မြေပြင်စာရင်းကောက်ယူရေးအဖွဲ့များက စာရင်းကောက်ယူထားရှိမှုများအား လိုက်လံရှင်းလင်း ပြသခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



အလွန်အလွန်အားကောင်းသောဆိုင်ကလုနီးမုန်တိုင်း မိုခါ (MOCHA) ဖြတ်သန်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့် ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများအား တပ်မတော်(လေ)မှ လေယာဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ပို့ဆောင်

နေပြည်တော် မေ ၂၃

တပ်မတော်အနေဖြင့် ဆိုင်ကလုနီးမုန်တိုင်းမိုခါ (MOCHA) တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ဒေသများသို့ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များအား စုဖွဲ့စေလွှတ်၍ လိုအပ်သည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့် အပြင် တပ်မတော်(ကြည်း)၊ ရေလေ၊ မိသားစုများ၊ စေတနာရှင်အလှူရှင်များက လှူဒါန်းသည့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ၊ ကူညီထောက်ပံ့ရေး ပစ္စည်းများ၊ အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီက ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည့် ပစ္စည်းများကို တပ်မတော်လေယာဉ်

ရဟတ်ယာဉ်များ၊ ရေယာဉ်များဖြင့် ကူညီပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။

တပ်မတော်လေယာဉ်ဖြင့် ပို့ဆောင်

ထိုသို့ ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် တပ်မတော်(ကြည်း)၊ ရေလေ၊ မိသားစုများက လှူဒါန်းသည့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းမျိုးစုံနှင့် အဝတ်အထည်များ တင်ဆောင်၍ နေပြည်တော်လေဆိပ်မှ စစ်တွေလေဆိပ်သို့ တပ်မတော်လေယာဉ်ဖြင့် တစ်ကြိမ် ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။

ကူညီကယ်ဆယ်ရေး ပစ္စည်းများပို့ဆောင်

အလားတူ ယနေ့တွင်လည်း တပ်မတော် (ကြည်း)၊ ရေလေ)



လေယာဉ်များဖြင့် လေးကြိမ် များဖြင့် ရောက်ရှိလာသော သက်ဆိုင်ရာသို့ ဆက်လက်ဖြန့်ဝေပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါ တပ်မတော်လေယာဉ်က လက်ခံရယူခဲ့ကြောင်းနှင့် သတင်းစဉ်

ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ စေတနာရှင်ပြည်သူများက အလှူငွေများ လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာခြင်း

၁။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၁၄-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းမိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင်ပြည်သူများအနေဖြင့် မြန်မာကျပ်ငွေစာရင်းအမှတ် 0A-011834 နှင့် နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းအမှတ် 1DA-0300086 သို့ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ ထိုသို့ကြေညာရာတွင် အခြားသော အိလက်ထရိုနစ် ငွေပေးချေမှုစနစ်နှင့် မိုတိုင်းငွေပေးချေမှုစနစ်များဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံအသိပေးကြေညာသွားမည်ဟု ပါရှိပါသည်။

၃။ လှူဒါန်းရာတွင် ယခင်ကြေညာထားသည့် ဖုန်းနံပါတ်နှင့် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် အကောင့်သို့ လှူဒါန်းမှုပြုနိုင်ရေး ကြေညာထားပြီး ဖုန်းနံပါတ်ဖြင့် လှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ခြင်းမှာ ရောထွေးနိုင်သဖြင့် ဖုန်းနံပါတ်အစား QR ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

၄။ KBZ Pay၊ Wave Money တို့ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ပြီး လှူဒါန်းလိုပါက KBZ Pay၊ Wave Money တို့၏ QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင် ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

၅။ ယခုအခါ ပြည်သူများ လှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေး ပြည်သူများ အသုံးပြုမှုများပြားသည့် CB Pay၊ AYA Pay နှင့် OK \$ တို့ဖြင့်လည်း လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီး ဖြစ်သဖြင့် QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင်ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

၆။ လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းလှူဒါန်းနိုင်ပါသည်-

| နေပြည်တော် | ရန်ကုန်မြို့ | မန္တလေးမြို့ |
|--|---|--|
| ဒေါ်လှလဲ့အေး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၅၀ ၀၉-၂၀၂၁၄၉၁ | ဦးသန်းစိုး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဦးစီးဌာန ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၂၅၀၂၃၈၈၅ | ဦးအေးမင်းသူ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဦးစီးဌာန မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၈၈၇ |
| ဦးဝင်းရွှေ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၄၈ ၀၉-၂၅၄၇၀၀၀၁၁ | ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၀၀၆၀ | |
| ဒေါ်ဖြူဖြူဝင်း ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၃၁၆ ၀၉-၄၃၀၅၄၀၄၄ | | |

အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၁၀၄ ဦး တွေ့ရှိ

(၂၃-၅-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခြင်း ပုံမှန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး (၂၂-၅-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၂၃-၅-၂၀၂၃) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲခွဲစစ်ဆေးပေးခြင်း (၁၀,၃၆၃) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၁၀၄) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၁) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲခွဲစစ်ဆေးမှုစုစုပေါင်း (၁၀,၅၈၈,၃၅၇) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၆၃၈,၂၂၀) ဦး ရှိပြီ ဖြစ်ပါသည်။

ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေအိမ်တွင် သီးခြားထားရှိခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိ ကုသမှုပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၁၀၄) ဦးရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ စုစုပေါင်း (၆၁၇,၀၉၅) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူ မရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၉၄) ဦး ရှိပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက်စာမျက်နှာ moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၄-၅-၂၀၂၃

ကျပ်/လီတာ

| Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း) | ရန်ကုန် | မန္တလေး |
|------------------------|---------|---------|
| 92 Ron | ၁၈၆၆ | ၁၉၅၇ |
| 95 Ron | ၁၉၇၆ | ၂၀၄၉ |
| HSD (500 ppm) | ၁၇၉၄ | ၁၈၆၀ |
| HSD (50 ppm) | ၁၈၆၈ | ၁၉၃၅ |
| HSD (10 ppm) | ၁၈၆၈ | ၁၉၃၅ |

ကျပ်/လီတာ

| Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း) | ရန်ကုန် | မန္တလေး |
|------------------------|---------|---------|
| 92 Ron | ၁၈၆၆ | ၁၉၅၇ |
| 95 Ron | ၁၉၇၆ | ၂၀၄၉ |
| HSD (500 ppm) | ၁၇၉၄ | ၁၈၆၀ |
| HSD (50 ppm) | ၁၈၆၈ | ၁၉၃၅ |
| HSD (10 ppm) | ၁၈၆၈ | ၁၉၃၅ |

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။
(၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။
၀၆၇-၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၆
၀၆၇-၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၃၃
စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ပြန်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ပညာရှာလူငယ်များ သူတို့အနာဂတ်ကို လေးစား

ခင်သန်းမြင့်

❖ **ပညာခေတ်တွင် မိမိတို့၏ ရင်သွေးငယ်များ နောက်ကျကျန်ရစ်မှု မဖြစ်စေရန်၊ ဆုံးရှုံးနစ်နာမှုမရှိစေရန် မိဘတို့က ဝတ္တရားရှိသည့် အတိုင်း ငယ်စဉ်ကတည်းက ပညာသင်ကြားနိုင်ရန် အခြေအနေ ကောင်းများကို ဖန်တီးပေးရပါမည်။ ပညာရှာ လူငယ်များ၏ အနာဂတ်ကို အလေးထားလေးစားသောအားဖြင့် မပျက်မကွက် ကျောင်းအပ်နဲ့ ပေးကြရပါမည်**

ယနေ့ခေတ်သည် ပညာခေတ်ဖြစ်သည် နှင့်အညီ လူငယ်ထုအတွက် ပြိုင်ဆိုင်မှု များ၊ စိန်ခေါ်မှုများက ယခင်ခေတ်များ မှာ ထက်ပို၍ ကြီးမားလာသည်။ ကုလသမဂ္ဂ ကလည်း ကမ္ဘာ့လူဦးရေနေ့ (World Population Day) အပြည့်ပြည့်ဆိုင်ဆိုင် ရာ လူငယ်များနေ့ (International Youth Day) အခမ်းအနားများတွင် လူငယ်များ နှင့်ဆက်စပ်၍

များ ဖွင့်လှစ်၍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် လုပ်ဆောင်ချက်သစ်များ၊ အားသာချက်အသစ်များကို အဆက် မပြတ် ဖန်တီးပုံဖော်ရမည် စသည်ဖြင့် သုံးသပ်ရည်မှန်းချက်များအဖြစ် ချမှတ်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် “ပြည်သူ့လူထုကို ဗဟိုပြု၍ ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေပြီး အရည် အသွေးမြင့်မားသော ပညာရေးစနစ်ကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် တည်ဆောက်ရန်၊ အရည်အသွေးပြည့်ဝသော ပညာရေး ဖော်ဆောင်ရန်၊ မသင်မနေရ ပညာရေး အရည်အသွေးမြင့်မားစွာ ဟန်ချက်ညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ကျေးလက်နှင့် မြို့ပြတစ်သားတည်း ဖြစ်စေရေးကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရန်၊ ဒေသတွင်း ပညာရေးအရင်းအမြစ်ခွဲဝေမှုကို ပိုမို ကောင်းမွန်စေပြီး မူကြိုပညာရေး၊ အထူး ပညာရေး၏ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် အကျိုးပြု၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအားကောင်း စေရန်၊ အထက်တန်းကျောင်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရန်၊ ပညာသင် ကျောင်းသားအားလုံးကို လွှမ်းမိုးထားသော ထောက်ပံ့ရေးစနစ်ကို ပြီးပြည့်စုံမှု ဖြစ်စေရန်၊ ဒစ်ဂျစ်တယ် ပညာရေးကို မြှင့်တင်၍ ပြည်သူတစ်ရပ် လုံး တစ်သက်တာသင်ယူလေ့လာနိုင် သော သင်ယူလေ့လာမှုပုံစံ လူ့အဖွဲ့ အစည်း၊ သင်ယူလေ့လာမှုပုံစံ နိုင်ငံကြီး အဖြစ် တည်ဆောက်ရန်ရည်မှန်းထား သည်။

“လူငယ်များ ကျန်းမာရေးကောင်းရ မည်၊ လေးစားလောက်သူများဖြစ်ရမည်၊ ပါဝင်စွမ်းဆောင်ခွင့်ရှိရမည်”
“လူငယ်များအတွက် သိက္ခာရှိပြီး ထုတ်လုပ်မှုရှိတဲ့ အလုပ်တွေဖွင့်ပေး ကြပါ”
စသည်ဖြင့် ဆောင်ပုဒ်များ၊ လှူဆော်မှု များ၊ ကြွေးကြော်မှုများကို နှစ်စဉ် ထုတ်ပြန်လေ့ရှိသည်။

တစ်ဖက်မှာလည်း ယနေ့ခေတ် လူငယ်မျိုးဆက်သစ်များသည် ယခင်က မျိုးဆက်များထက် ပညာရှိတတ်လာ ကြသော်လည်း အပြိုင်အဆိုင်ပိုများ၍ ပိုခက်ခဲမည်။ အလုပ်အကိုင်ရှာဖွေရာ တွင်လည်း အခက်အခဲအတားအဆီး များစွာနှင့် ကြုံတွေ့ကြရလိမ့်မည်ဟု သုံးသပ်ခဲ့ကြသည်။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများ ကြားတွင်လည်း ပြိုင်ဆိုင်မှုများ၊ စိန်ခေါ်မှုများက ပို၍ မြင့်မားလာသည်နှင့်အမျှ နိုင်ငံအသီးသီး သည် ပညာခေတ်နှင့်လိုက်လျောညီထွေ လိုက်ပါစီးမော့နိုင်ရေးအတွက် လူ့ စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ စဉ်ဆက် မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ကဏ္ဍ အလိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြ သည်။

တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံသည် ပြီးခဲ့သည့် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ အကြိမ် (၂၀) မြောက် ပြည်လုံးဆိုင်ရာ ကိုယ်စားလှယ်များ ညီလာခံတွင် ပညာ ရေး၊ သိပ္ပံနည်းပညာနှင့် လူ့ရည်ချွန်တို့ သည် ဆိုရှယ်လစ်စနစ်ခေတ်စီနိုင်ငံတော် ဘက်စုံ တည်ဆောက်ရေးအတွက် အခြေခံနှင့် မဟာဗျူဟာမြောက် ပုံစံများ ဖြစ်သည်။ သိပ္ပံပညာသည် နံပါတ် တစ် ထုတ်လုပ်မှုစွမ်းအား၊ လူ့ရည်ချွန်တို့ သည် နံပါတ်တစ်ဆယ့်ခြောက် ဆန်းသစ် တီထွင်မှုသည် နံပါတ်တစ်ဆယ့်နှစ်ဆန်း အား ဟူ၍ ကိုင်ခဲ့ပြီး သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာနှင့် ပညာရေးဖြင့် နိုင်ငံရပ်သန်တိုးတက်ရေး မဟာဗျူဟာ၊ လူ့ရည်ချွန်ဖြင့် နိုင်ငံ တောင့်တင်းခိုင်မာရေး မဟာဗျူဟာ၊ ဆန်းသစ်တီထွင်မှုဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဖော်ဆောင်ရေး မဟာဗျူဟာတို့ကို နက်ရှိုင်းစွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည်။ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် နယ်ပယ်သစ်၊ လမ်းကြောင်းသစ်

ရစ်ပါးကို ရှေးအစဉ်အဆက်ကတည်းက လမ်းညွှန်မှုပြုခဲ့ပါသည်။

ပါမောက္ခချုပ် ဆရာတော်ကြီး ဒေါက်တာ အရှင်နန္ဒမာလာဘိဝံသက လည်း နှစ် (၃၀) ပြည့် မဟာသုဗောဓါရုံ ကျောင်းတိုက်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် သောတဇနအရင်မြတ်တို့အား “သိမြင် လိုလား၊ သုတပျား၊ သုတပျားက၊ ပညာရ၊ ပညာရလျှင်၊ ကျိုးကြောင်းမြင်၊ ကျိုးကြောင်းမြင်၊ ကျိုးကြောင်းမြင်က၊ ချမ်းသာရ” ဟူသည့် ထေရဂါထာလာ အဆိုပါဂါထာလေးနှင့် အတူ “သိမြင်လိုမှုဆန္ဒကြောင့် စာပေ သင်ယူကြားနာကြသဖြင့် သိမြင်လိုမှုနှင့် အမျှ သုတကိုအခြေခံ၍ ကြံစည်သုံးသပ် ဆုံးဖြတ်ပိုင်ပိုင် သိနိုင်စွမ်းမည့်ညစ်ညမ်း ပညာလည်း တိုးတက်လာရပါမည်။ ဤဆန္ဒနှင့် သုတအခြေခံအကြောင်း နှစ်ရပ်သည် ပညာရရန်အတွက် လိုလောက်သော အကြောင်းနှစ်ရပ်ဖြစ်ပါ သည်။ ၎င်းအကြောင်းနှစ်ရပ်ကို ဂါထာ ရှေ့ထက်ဝက်ဖြင့် ဖော်ပြထားခြင်းဖြစ် ပါသည်။

ဂါထာနောက်ထက်ဝက်ဖြင့် ပညာ၏ အကျိုးများကို ဖော်ကျူးထားခြင်းဖြစ်ပါ သည်။ ဆန္ဒနှင့် သုတအရင်းခံသဖြင့် ပညာရလာပါပြီ။ ရလာသည့်ပညာမှာ ဘာအကျိုးရှိပါသလဲ၊ မေးရန်ရှိလာပါ သည်။ ထိုအမေးအတွက် အဖြေကိုဖော် ထုတ်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ပညာရလာလျှင် ၎င်းပညာဖြင့် အဆိုးအကောင်း အကျိုးအကြောင်းကို ခွဲခြား သိမြင်တတ်ပါသည်။ ပညာမရှိ လျှင် မျက်မမြင်နှင့် အလားတူပါသည်။ မျက်မမြင်သူကန်း စမ်းတဝါးဝါး စခန်း သွားလျှင် လိုရာဌာနမရောက်ဘဲ ဒုက္ခ အဖုံဖုံ ကြုံရသလို ပညာမရှိလျှင် အရာရာ တွင် ဆင်ခြင်ဆုံးဖြတ်နိုင်စွမ်းမရှိသဖြင့် အမှားမှားအယွင်းယွင်းဖြင့် နောက်ဆုံး ဒုက္ခတွင်း၌သာ နစ်မြုပ်ရပါမည်။ ထို့ကြောင့် အရာရာတွင် အဆိုးအကောင်း အကျိုးအကြောင်းကို ခွဲခြားသိတတ် သော ပညာရရှိရန် လိုအပ်ပါသည်။ ပညာ ရှိပညာဖြင့် ကျိုးကြောင်းဆင်ခြင်သိသွား နိုင်သဖြင့် ချမ်းသာသူ ရရှိနိုင်ပါသည်” စသည်ဖြင့် ပေးပို့သော ဓမ္မလက်ဆောင် ကလည်း ပညာရှာဖွေလိုသူများ အတွက် မှတ်သားနာယူစရာဖြစ်ပါသည်။

“ရှာဖွေခြင်းနှင့် ရရှိခြင်း” တရား

ပါသည်။

ထို့အတူ ‘ပညာ န ရာနံ ရတနံ-အသိ ပညာသည်သာ လူရဲ့ရတနာ၊ ပညာသည် သာလျှင် လူသားတို့အတွက် ရတနာဖြစ် ပါတယ်’ဟု ဆရာတော်ကြီးက မိန့်ကြား တော်မူပါသည်။

၂၀၂၃-၂၀၂၄ စာသင်နှစ် အခြေခံ ပညာကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ချိန် ရောက်လာပါပြီ။ ပညာခေတ်တွင် မိမိတို့ ၏ ရင်သွေးငယ်များ နောက်ကျကျန်ရစ်မှု မဖြစ်စေရန်၊ ဆုံးရှုံးနစ်နာမှုမရှိစေရန် မိဘတို့က ဝတ္တရားရှိသည့်အတိုင်း ငယ်စဉ်ကတည်းက ပညာသင်ကြားနိုင် ရန် အခြေအနေကောင်းများကို ဖန်တီး ပေးရပါမည်။ ပညာရှာ လူငယ်များ၏ အနာဂတ်ကိုအလေးထား လေးစားသော အားဖြင့် မပျက်မကွက် ကျောင်းအပ်နဲ့ ပေးကြရပါမည်။ ပညာရှာ လူငယ်များ အနေဖြင့်လည်း အပြိုင်အဆိုင်ပို၍ ကြိုးပမ်းလာသော ယနေ့ကမ္ဘာတွင် သာမန်ထက်ထူးချွန်သည့် လူ့ရည်ချွန် ပညာတတ်ကြီးများဖြစ် လာစေရန် ကိုယ်တိုင်ကြိုးပမ်းဖြစ် လာစေရန် လိုအပ်ပါသည်။ တစ်ခေတ် တစ်ခါက နာမည်ကျော် အဆိုတော် အစ်မ အယ်လ်ဇွန်နို၏ အကျိုးပြု တေးသီချင်း တစ်ပုဒ်ကို ပြန်လည်အမှတ်ရ ကြားယောင်လာမိသည်။

သီချင်းခေါင်းစဉ်က “စိမ်းလန်းရေး”
“နေ့လွန်ရင် မေ့ နှစ်ရာသီ မိုးစက် တွေ စိုစိုရွာ သည်းကြတော့မယ်။ မြေပြင် တီခို ရှိပြည့်အောင် သစ်ရွက်တွေ စိုစိုစိမ်း မိမ်းကတော့မယ်။ ရှိပြည့်အောင်ရွာပါ စေကွယ် မိုးမင်းရယ်။ ဒီကမ္ဘာကြီး စိမ်းလန်းရေးကွယ်။ ဒီအချိန်မှာ စာသင် ရန် ကျောင်းတံခါးတွေ တစ်ကြိမ်ပြန်ပြီး ဖွင့်ကြတော့မယ်။

“ပညာရှာလူငယ်များ၊ ကျန်းမာ စိမ်းလန်းရေး... အရေးကြီးတဲ့နေ့တွေ ကွယ် သူတို့ အနာဂတ်ကို လေးစား။”

“ဒီကမ္ဘာကို ပျော်ရွှင်ပါစေ စိမ်းလန်း ရေးရယ်၊ လူငယ်များစိမ်းလန်းရေးကွယ်။ အမှန်ဆိုရင် ပုံဝင်အောင်ကွယ် လမ်းပြ ရမယ်၊ ဒီလိုအရွယ်ကတည်းက လမ်းရွေး မယ်။

“လူငယ်တွေ ကမ္ဘာကိုသင်ယူ အမှား ကင်းစေ၊ ကမ္ဘာကြီးစိမ်းလန်းရေးကွယ်။ ဒီအိမ်မှာ ကိုယ်သီချင်းတစ်ပုဒ် ဖွဲ့လိုက် မယ်၊ လူငယ်များ စိမ်းလန်းရေးကွယ်”

သံဃ်၊ စာသားများကား အဓိပ္ပာယ် ပြည့်ဝလှပလို့ နေပါသည်။ အနာဂတ် နိုင်ငံတော်နှင့် ပညာရှာလူငယ်များ၏ အနာဂတ်ကို ကျွန်ုပ်တို့မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့ အစည်းက အလေးထား လေးစားသမှု ပြုကြရပါမည်။ အထူးသဖြင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၂၃ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ ကျောင်းအပ်နဲ့ရေး ရက်သတ္တပတ်နေ့ ရက်များသည် ပညာရှာလူငယ်များ အတွက် အရေးကြီးသော နေ့ရက်များ ဖြစ်ပါတော့သည်။ ။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန



၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်

“ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးအားလုံး ပညာရေးမဝေးဖို့ ကျောင်းအမြန်အပ်နှံဖို့”

ကျောင်းအပ်နှံရေးသီတင်းပတ် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ မေလ ၂၃ ရက်နေ့မှ မေလ ၃၁ ရက်နေ့အထိ

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန

၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်

“အသိပေးကြေညာချက်”

❖ ၅ နှစ်အရွယ် ကလေးများကို သူငယ်တန်း (KG) သို့ အပ်နှံရန်။

❖ ၆ နှစ်အရွယ် ကလေးများကို ပထမတန်း (Grade-1) သို့ အပ်နှံရန်။

၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်အတွက် အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ ကျောင်းအပ်နှံမှုမြင်ကွင်း

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်(ကျောင်းအပ်နှံရေးသီတင်းပတ်)အဖြစ် မေ ၂၃ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ တစ်နိုင်လုံးရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ မူလတန်းမှ အထက်တန်းအထိ ကျောင်းအပ်နှံ လက်ခံခြင်းကို မေ ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် စတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက သက်ဆိုင်ရာအတန်းများအလိုက် လာရောက်ကျောင်းအပ်နှံ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။



ပိုင်းယူဒေသအတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် မေ ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစ၍ ကျောင်းအပ်လက်ခံလျက်ရှိပြီး လာရောက် ကျောင်းအပ်နှံကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကျောင်းသုံး ပြဋ္ဌာန်းစာအုပ်များ အခမဲ့ထုတ်ပေးစဉ်။ ကိုကိုနိုင်



ရမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဟိုပုံးမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများသို့ ကျောင်းသား အပိုင်းဒေသ(ပြန်/ဆက်) ကျောင်းသူများ လာရောက်ကျောင်းအပ်နှံကြစဉ်။



ငမဲမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ကျောင်းအပ်နှံမှုကို မေ ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းမှ စတင်လက်ခံပြီး ကျောင်းဝတ်စုံ၊ ကျောင်းသုံးစာအုပ်နှင့် စာရေးကိရိယာများ အခမဲ့ထုတ်ပေးစဉ်။ မယု(ငမဲ)



မီးကုန်းမြို့နယ်ရှိ အခြေခံပညာ ကျောင်း ၁၀၄ ကျောင်း၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် KG တန်းမှ Grade - 12 အထိ သက်ဆိုင်ရာ အတန်းများ အလိုက် လာရောက် ကျောင်းအပ်နှံ သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို တွေ့ရစဉ်။ တင့်ဆွေ(ပြန်/ဆက်)



နောင်ချိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား မေ ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစ၍ ကျောင်းအပ်လက်ခံဆောင်ရွက်စဉ်။ ထွေးငယ်(နောင်ချို) ပြန်/ဆက်



ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်း ၂၂ ကျောင်းတွင် ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား မေ ၂၃ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစ၍ ကျောင်းအပ်လက်ခံ ဆောင်ရွက်ပေးစဉ်။ အောင်ကို(ပြန်/ဆက်)



ကြို့ပင်ကောက်မြို့နယ်ရှိ ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျောင်းအပ်နှံကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကျောင်းဝတ်စုံ၊ ဗလာစာအုပ်၊ ဘောပင်၊ ခဲတံနှင့် ပုံနှိပ်စာအုပ်များ အခမဲ့ပေးအပ်စဉ်။ ဇေယျာထွန်း(ကြို့ပင်ကောက်)

ဥပဒေဘောင်အတွင်း လက်နက်/ခဲယမ်းများနှင့်အတူ ဝင်ရောက်လာသည့် PDF အဖွဲ့ဝင်များအား ဆုကြေးငွေများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်

နေပြည်တော် မေ ၂၃ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီသည် PDF အပါအဝင် အဖွဲ့အစည်းအမျိုးမျိုး အမည်ခံ၍ လက်နက်ကိုင် ဆန့်ကျင်လျက်ရှိ သည့် အဖွဲ့အစည်းများအတွင်း ရောက်ရှိနေသူများအား ဥပဒေ ဘောင်အတွင်းသို့ ပြန်လည် ဝင်ရောက်ရန် ဖိတ်ခေါ်လျက်ရှိ ရာ ဥပဒေဘောင်အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာသူများကို လိုအပ် သည့်ကူညီပံ့ပိုးမှုများ ဆောင်ရွက်

ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လက်နက်/ခဲယမ်းများဖြင့် ဝင် ရောက်လာသူများကို ဆုကြေးငွေ များ ထောက်ပံ့ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ဖိတ်ခေါ်မှုအား ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၉ ရက်မှ ၁၆ ရက် အထိ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ ဥပဒေဘောင်အတွင်းဝင်ရောက် ယင်းသို့ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ သတင်း ထုတ်ပြန်ဖိတ်ခေါ်ခဲ့မှုကြောင့် မေ

၂၂ ရက်တွင် ကချင်ပြည်နယ် ဗန်းမော်ခရိုင် ရွှေကျီမြို့မှ PDF အဖွဲ့ဝင် အမျိုးသား တစ်ဦးနှင့် ၎င်း၏မိသားစုဝင် နှစ်ဦးတို့သည် KA-22 သေနတ် တစ်လက်၊ ဘီအေ-၉၁ လက်ပစ်ဗုံး တစ်လုံး၊ အမ်ဂျီ-၁ လက်ပစ်ဗုံး တစ်လုံး၊ ခဲယမ်းများနှင့်အတူ ဗန်းမော် တပ်နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများထံသို့ ဥပဒေဘောင်အတွင်း ပြန်လည် ဝင်ရောက်ခဲ့ရာ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက သေနတ်

တစ်လက်အတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၅၀ လက်ပစ်ဗုံး နှစ်လုံးအတွက် ငွေကျပ် သုံးသိန်းနှင့် ခဲယမ်း ဆက်စပ်ပစ္စည်းများအတွက် ငွေ ကျပ် သုံးသိန်း စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၅၆ သိန်းကို ဆုကြေးငွေအဖြစ် ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိ ရသည်။ ထောက်ပံ့ပေးအပ် ထိုသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီမှ ဥပဒေဘောင် အတွင်း ဝင်ရောက်လာသူများ

အား ပြန်လည်ကြိုဆိုလက်ခံ၍ လိုအပ်သည့် ကူညီပံ့ပိုးမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး လက်နက်/ ခဲယမ်းများ ပါရှိမှုအတွက် ဆုကြေး ငွေများ ထိုက်ထိုက်တန်တန် ထောက်ပံ့ ပေးအပ်လျက်ရှိခြင်း ကြောင့် ဥပဒေဘောင်အတွင်းသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ရန် ဆန္ဒရှိ နေသူများ ကျန်ရှိနေသေးကြောင်း ဥပဒေဘောင်အတွင်း ဝင်ရောက် လာသူများ၏ ပြောကြားချက်အရ သိရှိရသည်။

ကြိုဆိုလက်ခံပေးသွားမည် ထိုသို့ ဥပဒေဘောင်အတွင်း ပြန်လည် ဝင်ရောက်လိုသူများ အနေဖြင့် နီးစပ်ရာ ခရိုင်၊ မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များ၊ တပ် စခန်းများနှင့် ရဲစခန်းများသို့ အမြန်ဆက်သွယ် သတင်းပေးပို့ လာပါက ကြိုဆိုလက်ခံပေးသွား မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လက်နက်/ ခဲယမ်းများအတွက် ဆုကြေးငွေ များ ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်သောဒေသများတွင် တပ်မတော်မှ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များက ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မေ ၂၃ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်ခဲ့သည့် ဒေသများ တွင် လိုအပ်သည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင် ရေးအတွက် တပ်မတော်မှ ကြိုတင်စုဖွဲ့စေလွှတ် ထားသည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များသည် နယ်မြေခံလုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုကယ်ဆယ် ရေးအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်း၍ သက်ဆိုင်ရာဒေသများ တွင် အင်တိုက်အားတိုက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိသည်။



ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့၌ ရောက်ရှိအခြေပြုလျက်ရှိသည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များသည် အဆိုပါမြို့ရှိ လေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ဆန်များ၊ စားသောက် ကုန်များ ပေးအပ်လျှာဒါနံ့ခြင်းကို ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

အလားတူ ကျောက်ဖြူမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသည့် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များသည် ကျောက်ဖြူမြို့ရှိ ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေသော နယ်မြေခံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များ၊ ဒေသပြည်သူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက် ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ရေသုတေသင်မြို့သို့ ရောက်ရှိနေသည့် ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များသည် အရှေ့တောင်ရပ်ကွက် ရှိ လေဘေးသင့်ပြည်သူများအား သောက်သုံးရေ

အုပ်စုလေးကန်ကျေးရွာနှင့် ပေါက်တောကြီးကျေးရွာ ရှိ လေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ဆန်များ၊ စားသောက်ဖွယ်ရာများ လျှာဒါနံ့ခြင်းကို ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

စစ်တွေမြို့သို့ရောက်ရှိနေသော ကူညီကယ်ဆယ် ရေးအဖွဲ့များသည် စစ်တွေမြို့ရှိလေဘေးသင့်ပြည်သူ များအား သောက်သုံးရေအဆင်ပြေစေရေး ရေသန့် ဖြန့်ဝေပေးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်။

ဘူးသီးတောင်မြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ကူညီ

ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များသည် ဘူးသီးတောင်မြို့ အတွင်း၌ လဲကျနေသော သစ်ပင်သစ်ကိုင်းများအား ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေး ပြီး လိုအပ်သော ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း များဆောင်ရွက်ရန် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ သယ်ယူ ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။

မြောက်ဦးမြို့သို့ ရောက်ရှိနေသော ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များသည် မြောက်ဦးမြို့အတွင်း၌ လဲကျနေသော သစ်ပင်သစ်ကိုင်းများအား ခုတ်ထွင် ရှင်းလင်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးပြီး လိုအပ်သော ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်း များဆောင်ရွက်ရန် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ သယ်ယူ ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။

ကျန်ရှိသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေးယာဉ်အုပ်စုများအနေဖြင့်လည်း ကူညီ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရန် လိုအပ်လာပါက အမြန်ဆုံးသွားရောက်နိုင်ရေး ဖြစ်ဆင်စုံဖွဲ့ထားလျက် ရှိသည်။

ထို့ပြင် တပ်မတော်အကြီးအကဲ၏ လမ်းညွှန်မှု များအရ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)၊ ဆေး ဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံး၊ ကွပ်ကဲမှုအောက် မှ ဆေးတပ်ဖွဲ့ ဝင်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် အထူး ဆေးကုသရေးအဖွဲ့သည် စစ်တွေမြို့၊ ဆတ်ရိုးကျ ရပ်ကွက်၌ ယာယီဆေးရုံ ဖွင့်လှစ်၍ နယ်မြေခံ ကျန်းမာရေးအဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်းကာ ဒေသပြည်သူ များအား လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

စစ်တွေမြို့ရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအား ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကြက်ဥ၊ ဟင်းသီး ဟင်းရွက်များနှင့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့်ရောင်းချ

နေပြည်တော် မေ ၂၃ ဆိုင်ကလုနီးမှန်တိုင်း (မိခင်) တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံး မှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် စစ်တွေမြို့ရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်သင့် ဒေသပြည်သူ များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ ၏ စားသောက်ရေး အဆင်ပြေ စေရန်နှင့် မိမိတို့အလိုရှိရာ စားသောက်ကုန် ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဝယ်ယူ စားသောက်နိုင်ရေး အတွက် အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ယနေ့တွင် စစ်တွေမြို့ ဦးဥတ္တမဝန်းမြို့၌ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ၊ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ အသား၊ ငါး၊ ကြက်ဥ၊ ဘဲဥ၊ နို့ထွက်ပစ္စည်းများ၊ ကြက်သွန်နီ၊ ကြက်သွန်ဖြူနှင့် တပ်မတော်



စက်ရုံများက ထုတ်လုပ်သည့် ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ ဘီစကစ်နှင့် စည်သွတ်ဘူးများဖြစ်သည့် အခဲ သားဘူး၊ မျှစ်စားတော်ပဲဘူး၊ ကြက်သားအာလူးဘူး၊ ငါးတန် အချိုပေါင်းဘူး၊ ငါးသလောက်ဘူး၊ ငါးပိကြော်ဘူး၊ ပဲထောပတ်ဘူး၊ ပဲခရမ်းဘူး၊ သရက်သီးသနပ်ဘူး စသည့် စားသောက်ကုန်ပစ္စည်း များကို ပြင်ပပေါက်ဈေးထက်

ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ် ကျိုက်ခုံမြို့အနီးသို့ KNLA တပ်မဟာ(၆)မှ အကြမ်းဖက်မှုကို လိုလားသူများက လက်နက်ကြီးများဖြင့် လာရောက် ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ကလေးငယ်တစ်ဦးသေဆုံးပြီး တစ်ဦးထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိ

နေပြည်တော် မေ ၂၃ ကရင်ပြည်နယ် ကြာအင်းဆိပ်ကြီး မြို့နယ် ကျိုက်ခုံမြို့အနီးတစ်ဝိုက် ၌ လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေ သည့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား KNLA တပ်မဟာ(၆)မှ အကြမ်းဖက်မှုကို လိုလားသူများက ယနေ့ညနေပိုင်း တွင် လက်နက်ကြီးများဖြင့် လာရောက်ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်ခဲ့ သဖြင့် ကလေးငယ်တစ်ဦးသေဆုံး ပြီး တစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ ကြောင်း သိရှိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ကြာအင်းဆိပ်ကြီး မြို့နယ် ကျိုက်ခုံမြို့အနီးတစ်ဝိုက် ၌ နယ်မြေခံလုံခြုံရေး ဆောင်ရွက် နေသည့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ယနေ့ညနေ ၃ နာရီ မိနစ် ၄၀

ခန့်တွင် KNLA တပ်မဟာ(၆)မှ အကြမ်းဖက်မှုကို လိုလားသူများ က မြို့၏အနောက်မြောက်ဘက် မီတာ ၁၀၀၀ ခန့်အကွာမှနေ၍ လက်နက်ကြီးများဖြင့် လာရောက် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် လုံခြုံ ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ပြန်လည် ဝင်ရောက်ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်ခဲ့ သဖြင့် ကလေးငယ်တစ်ဦးသေဆုံး ပြီး တစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ ကြောင်း သိရှိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ကြာအင်းဆိပ်ကြီး မြို့နယ် ကျိုက်ခုံမြို့အနီးတစ်ဝိုက် ၌ နယ်မြေခံလုံခြုံရေး ဆောင်ရွက် နေသည့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ယနေ့ညနေ ၃ နာရီ မိနစ် ၄၀

ကလေးငယ်တစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး အသက် ကိုးနှစ်အရွယ် ကလေး ငယ်တစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ ကြောင်း သိရှိရသည်။ ထိုသို့ အပြစ်မဲ့အရပ်သား ပြည်သူများနေထိုင်ရာ မြို့အတွင်း သို့ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်ခဲ့သည့် အကြမ်းဖက် သမားများကို ဖမ်းဆီးအရေးယူ နိုင်ရေးနှင့် နယ်မြေဒေသ တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးအတွက် လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များက လိုအပ်သည့် လုံခြုံရေးလုပ်ငန်း များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။ သတင်းစဉ်

- ❖ ဒီမိုကရေစီစနစ်တွင် လွှတ်တော်သည် နိုင်ငံရေးအရ အမြင့်ဆုံးဖြစ်ပြီး တိုင်းရင်းသားများအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့ဒေသ၏ အခွင့်အရေးများကို တရားဥပဒေနှင့်အညီ တောင်းဆိုနိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံရေးစင်မြင့်လွှတ်တော်တွင် ပိုမိုပါဝင်နိုင်ရမည်ဖြစ်...
- ❖ ယခုနိုင်ငံအတွင်း ဖြစ်ပေါ်နေသော အခြေအနေများသည် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းရေးသာဖြစ်...
- ❖ ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲသည်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာရွေးကောက်ပွဲမဟုတ်...
- ❖ မိမိတို့နိုင်ငံသားများအတွက် လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်ရန်လို...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အစည်းအဝေး (၂/၂၀၂၃)တွင် ပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၁၂) ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ဝါတီစနစ်ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ”ကိုဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး။
 - (ဃ) ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့်လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု လုံခြုံချောမွေ့စေရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ခေတ်စီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ဂ) သွင်းကုန်အစားထိုးရန်နှင့် ပို့ကုန်မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဒေသ
- ၃။ လူမှုရေး
- (က) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
 - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ကိုအခြေခံသည့် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အမျိုးသားရေး စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး။
 - (ဂ) နိုင်ငံ၏အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပိုမိုခိုင်မာအောင်တည်ဆောက်၍ တစ်မျိုးသားလုံးသက်ရှည်ကျန်းမာသည့် ကျန်းမာရေးစနစ်ဖြစ်ပေါ်လာရေး။
 - (ဃ) ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ မွေးထုတ်နိုင်ရန် ဘက်စုံပညာရေးကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။

၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျောင်းအပ်နှံရေးရက်သတ္တပတ်အဖြစ် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ ကျောင်းအပ်စတင်လက်ခံ

ရန်ကုန် မေ ၂၃
၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်အတွက် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ အခြေခံပညာဦးစီးဌာနအောက်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ် မေ ၂၃ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ ကျောင်းအပ်နှံရေး ရက်သတ္တပတ်အဖြစ် ကျောင်းအပ်လက်ခံလျက်ရှိသည်။

ယနေ့သည် ကျောင်းအပ်နှံရေး ရက်သတ္တပတ်၏ အဖွင့်ရက်ဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် မူလတန်း၊ အလယ်တန်း၊ အထက်တန်းအတန်းအလိုက် ကျောင်းလာရောက်အပ်နှံကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ မိဘအုပ်ထိန်းသူများနှင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။

စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၁ ၀



ဒဂုံမြို့နယ် အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ကျောင်းအပ်လက်ခံနေစဉ်။

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း



မုန်တိုင်းသင့်ပြည်သူများအတွက် ထိုင်းနိုင်ငံမှ ပေးပို့သည့် အကူအညီပစ္စည်းများ ရောက်ရှိ

ပြည်တွင်းသတင်း ၈ ၁၀

၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်အတွက် အခြေခံပညာကျောင်းများ၌ ကျောင်းအပ်နှံမှုမြင်ကွင်း



ဓာတ်ပုံမြင်ကွင်း ၈ ၁၇



ယခုရာသီ MNL ဖြိုင်ပွဲတွင် ဟံသာဝတီနှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက် ယှဉ်ပြိုင်နေစဉ်။

၂၀၂၃ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ မေ ၂၅ ရက် ပြန်လည်ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် မေ ၂၃
နှစ်လကျော်ကြာ ရပ်နားထားသည့် ၂၀၂၃ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲကို မေ ၂၅ ရက်တွင် ပြန်လည်ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

၂၀၂၃ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲကို မတ် ၁၈ ရက် ပွဲစဉ်များပြီးကတည်းက ရပ်နားထားခြင်းဖြစ်ပြီး မြန်မာလက်ရွေးစင်အသင်း၏ မတ်လ နိုင်ငံတကာရက်သတ္တပတ်နှင့် မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်း၏ (၃၂)ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲကြောင့် ရပ်နားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲအပြီး တစ်ပတ်ကျော် အကြာတွင် ပြန်လည်ကျင်းပခြင်း ဖြစ်သည်။ ပွဲစဉ်(၅) အပြီးထိ စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၅ ၂